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رضوی  خراسان  در  مسافرتی  آژانس   ۱۰۰ از  بیش 
اند: کرده  تقاضا  موقت  تعطیلی 

کرونایی تعطیلی   دومینوی 
مسافرتی خدمات  دفاتر  در   

کند؟ عملیاتی  اجرایی  دستگاه های  در  نفر  هزار   45 استخدام  بر  مبنی  را  خود  وعده  می تواند  دولت  آیا 

اجرایی؛   دستگاه های  استخدام 
عمل تا  وعده  از 

چرا حکومت نمی تواند برنامه ای مدون و تاثیرگذار 
برای سقط جنین غیرقانونی داشته باشد؟

سقط؛ آسیبی که در حال
 تبدیل شدن به بحران است

گفتگو با ترانه سرای جدیدترین اثر علیرضا قربانی؛

دلم گرفته برادر

 از درخواست تعویق داربی تا تهدید نفتی ها

وضعیت مبهم 
نیمه نهایی جام حذفی
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مخالفت ۱۳ عضو شورای امنیت با اعمال تحریم  علیه ایران
سفر مدیرکل آژانس به تهران در مسیر ممانعت از بهانه جویی آمریکا 
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ویژگی های رئیس جمهور ۱۴۰۰
حسن رسولی

چندماه دیگر انتخابات ریاســت جمهوری سیزدهم برگزار می شود، در همین راستا به ویژگی 
هایی که یک رئیس جمهور باید داشته باشد، می پردازیم.

رئیس جمهوری که در 1۴00 روی کار می آید بایستی شخصیت جامع الاطرافی باشد و درک 
واقع بینانه و غیر شعاری از معادلات منطقه ای و جهانی داشته باشد.

این ویژگی ها سبب می شود با توجه به مسائل و مشکلاتی که در حال حاضر نظام سیاسی 
کشــور با آن مواجه است مانند مسائل اجتماعی، اقتصادی، سیاست خارجی و به ویژه توسعه 

فقر و مناسب با منافع ملی و شرایط سخت تصمیم گیری کند.
شرایطی که ناشی از تحریم های ظالمانه است و ضرورت دارد مسئولان کشور ضمن صیانت 

از عزت  و آبروی کشور؛ تهدیدات خارجی را کاهش دهند.
همچنین رئیس جمهور آینده باید در عرصه داخلی فردی باشد که از بالاترین ضریب سرمایه 
اجتماعی به معنای اعتماد عمومی مردم نسبت به خود برخوردار باشد و  توان هماهنگی همه 

سلایق و ارکان حاکمیتی را داشته باشد.
یک رئیس جمهور باید فردی توانمند برای به برون رفت از تنگناهای ســخت معیشتی مردم 
باشــد و به کاهش آلام و آسیب های اجتماعی کمک کند. اگر چنین فردی در 1۴00 راهی 

پاستور شود می توان به نتیجه کار امیدوار بود.

خبر

تغییر روسای حزب اتحاد ملت و سازمان 
عدالت و آزادی در خراسان رضوی

  با حکم دبیرکل سازمان عدالت و آزادی، افتخار برزگریان به ریاست سازمان عدالت و آزادی 
منطقه خراسان رضوی منصوب شد.

 ناصر آملی مقدم، رییس سابق این، به دلیل تصدی ریاست حزب اتحاد ملت خراسان رضوی 
از ریاســت منطقه ای این حزب استعفا کرد و عضو شــورای منطقه سازمان عدالت و آزادی 

خراسان رضوی باقی ماند.
 افتخار برزگریان پیش از این ریاســت کمیته سیاســی ســازمان عدالت و آزادی در خراسان 

رضوی را بر عهده داشته است.

نیک بین: بی توجهی به پروتکل های 
بهداشتی حرام شرعی است

یک عضو کمیســیون فرهنگی مجلس با تاکید بر لزوم توجه به مسئولیت شهروندی افراد در 
رعایت پروتکل های بهداشــتی گفت: فردی که به رعایت پروتکل ها و دســتورالعمل های 
بهداشــتی اهتمام نمی ورزد نه تنها خلاف حکم عقل انجام داده بلکه یک حرام شــرعی را 

هم مرتکب شده است.
ایسنا نوشت: حجت الاسلام جواد نیک بین درباره اینکه هر کدام از شهروندان چه مسئولیتی 
بــرای کنترل کرونــا دارند و چه اقداماتی می توان انجام داد که فرهنگ مســئولیت پذیری 
اجتماعی را افزایش داد؟ گفت: مســئولیت آدمی در قبال دیگران یک نوع حق الناس است، 
یک شهروند و یک انسان در مقابل همنوع خویش و مردم جامعه مسئول است، یعنی فرد هم 

باید از خود مراقبت کند و هم از دیگران.
نماینده مردم کاشــمر و بردســکن افزود: در همین موضوع کرونا مراقبت از خود، مراقبت از 
دیگران محســوب می شــود، چرا که اگر از خود مراقبت نکنیم و بــه رعایت پروتکل های 
بهداشتی بی توجهی کنیم و در نهایت به کرونا مبتلا شویم موجب می شویم دیگران نیز به 
این ویروس مبتلا شوند، بر همین اساس از باب حق الناس و از باب حکم عقل باید به رعایت 
پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی توجه کنیم.این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با 
تاکید بر لزوم توجه به مســئولیت شهروندی افراد در این حوزه اظهار کرد: یعنی فردی که از 
خود مراقبت نمی کند و به رعایت پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی اهتمام نمی ورزد 
نه تنها خلاف حکم عقل انجام داده بلکه یک حرام شرعی را هم مرتکب شده است، چرا که 
خود و دیگری را در خطر به هلاکت رســیدن قرار دادن امری حرام است.نیک بین در پایان 
عنوان کرد: هم دولت و هم مردم و هم دیگر مســئولین همه باید با هم همکاری و همراهی 
داشته باشند و به این مهم یعنی رعایت پروتکل ها و داشتن نگاه مسئولانه نسبت به یکدیگر 
توجه کنند، در ایام ماه محرم نیز سخنرانان، مداحان هیات های مذهبی، همه و همه باید به 

سمتی حرکت کنند که تعقل را در جامعه حکم فرما کنند.

ابراز امیدواری روسیه نسبت به مذاکرات 
ایران و آژانس

نماینده روسیه در سازمان های بین المللی در وین به سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به ایران واکنش نشان داد.میخائیل اولیانوف نماینده رسمی روسیه در سازمان های بین 
المللی در وین در صفحه توییترش درباره سفر مدیرکل سازمان انرژی اتمی به ایران نوشت: 
رســما تایید شد: رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به ایران خواهد رفت 
تا با مقامات ایران درباره مسائل مهمی درباره )فعالیت های(دیده بانی مذاکره کند.اولیانوف در 
ادامه گفت: خالصانه آرزومندیم دو طرف به نتایج مثبتی که منتظر آن بودیم، برسند.اظهارات 
اولیانوف در پی این مطرح می شــود که مدیرکل آژانس امروز در صفحه توییترش سفر روز 

دوشنبه به ایران را رسما تایید کرد.

وزیر خارجه چین: درخواست آمریکا برای 
بازگردانی تحریم ها علیه ایران نامعقول است

وزیر امور خارجه چین با اشــاره به خروج آمریکا از توافق هســته ای اقدام این کشــور برای 
فعال کردن مکانیسم بازگردانی تحریم ها در این توافق و درخواست برای اعمال تحریم های 
بین المللی علیه ایران را غیرمعقول دانســت.به نقل از شبکه سی.جی.تی.ان چین وانگ یی، 
وزیر امور خارجه این کشور روز جمعه گفت که درخواست آمریکا برای فعال کردن مکانیسم 
بازگردانــی تحریم ها علیه ایران »کاملا غیرمنطقی بود«.وانگ یی با اشــاره به اینکه دولت 
آمریکا از جانب این کشور توافق هسته ای را امضا کرده بود، گفت که تصمیم عقلانی برای 

واشنگتن این است که مسئولیت توافق را فارغ از عوض شدن دولت ها بر عهده بگیرد.
او در ادامه اظهار کرد که خروج آمریکا از توافق هسته ای با مخالفت گسترده جامعه بین المللی 
مواجه شده است.وزیر خارجه چین بیان کرد: آمریکا تنها منافع خودش را در نظر گرفته است. 
اگر  قوانین بین المللی در راســتای منافع این کشور باشند آن را اجرا می کند و اگر نباشند آن 
را رد می کند.وانگ با گفتن این که برخی کشــورها نظرشان این بوده است توافق هسته ای 
تمرکز کمی بر وضعیت امنیت منطقه دارد، مطرح کرد که چین در این باره پیشــنهاد سازنده 
ای مبنی بر این مطرح کرده اســت که عرصه چندجانبه دیگری ایجاد شــود تا در آن تمام 
کشــورها بتوانند نگرانی هایشــان درباره حفاظت از اختیار و اعتبار توافق هسته ای را مطرح 
کنند.بر اســاس این گزارش، اظهارات وزیر امور خارجه چین در پی این مطرح می شــود که 
دولت آمریکا با عدم تصویب پیش نویس قعنامه ای که برای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران 
در شــورای امنیت سازمان ملل ارائه کرده بود، روز جمعه اعلام کرد با فعال سازی مکانیسم 
بازگردانی تحریم ها  توافق هسته ای خواستار بازگردانی تحریم های بین المللی علیه ایران 
شده اســت.این اقدام تا کنون با مخالفت گسترده اعضای دائمی و غیردائمی شورای امنیت 
مواجه شده اند.آمریکا در حالی مدعی حقش برای به کار گیری این مکانیسم موجود در توافق 

هسته ای است که دو سال پیش از این توافق خارج شد.
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برای  آمریکا  شــب 
ســازی  فعــال 
مکانیسم ماشه، حالا 
بــه  برجــام 
ین  تر ز شت ســا نو سر
مرحله خود نزدیک می 
شود. هنوز معلوم نیست 
که ایــن فرآیند چگونه 
دست  شد.  خواهد  طی 
کاغــذ،  روی  کــم 
واشنگتن شانس زیادی برای پیروزی در 
این رویارویی دیپلماتیک و چکاندن ماشه 
ندارد ولــی چنانچه آمریکایی ها بتوانند با 
اهرم هایــی که در شــورای امنیت دارند 
تحریم هــای بین المللــی را علیه ایران 
بازگردانند، برجام عملا به ایســتگاه آخر 
خواهد رســید. ایران بار ها گفته است که 
تمدید تحریم های تسلیحاتی سازمان ملل 
علیه خود، به مــرگ برجام منجر خواهد 
شــد. حالا، آمریــکا از پیگیــری تمدید 
تحریم های تسلیحاتی منصرف شده و به 
دنبال بازگرداندن کل تحریم های سازمان 
ملل است که البته تحریم های تسلیحاتی 
بخشی از این تحریم های فراگیر هستند. 
چند ماه پیش، علی شمخانی در توئیتی، 
نوشت: »پیکر کم جان برجام با دور زدن 
قطعنامه 2231 و تداوم غیرقانونی تحریم 
تســلیحاتی ایران به مرگ ابدی خواهد 
رفــت. ویروس تحریم، ابزار کاخ ســفید 
برای بقای هژمونی رو بــه افول آمریکا 
است. اروپا کدام سو ایستاده؛ »حفظ آبرو 
و تقویــت چندجانبه گرایی« یا »پذیرش 
مجدد تحقیر و کمک به یکجانبه گرایی؟ 

»«
محســن بهاروند، معاون وزیر خارجه در 

امــور حقوقی و بین المللی، نیز هشــدار 
مشــابهی داده و گفته اســت که تلاش 
آمریکا برای تمدید تحریم های تسلیحاتی 
به نابــودی برجــام منجر خواهد شــد. 
دولت ایران هنوز به طور رســمی اعلام 
نکرده اســت که در پاســخ به بازگشت 
احتمالی تمام تحریم های ســازمان ملل 
چــه اقدامی انجام خواهد داد. اما می توان 
حدس زد که ایران حتما نســبت به چنین 
اقدامی واکنش عملی نشــان خواهد داد. 
چرا که اگر آمریکا موفق شــود که تمام 
قطعنامه هــای قبلی ســازمان ملل که به 

موجب قطعنامه 2231 اجرای آن ها تعلیق 
شده بود، را بازگرداند دیگر برجامی باقی 
نخواهد ماند. رئیس جمهور حسن روحانی 
در اولین ســالگرد خروج آمریکا از برجام، 
یعنی در اردیبهشت سال 98، طی نامه ای 
به سران 1+۴ نسبت به تمدید تحریم های 
تسلیحاتی هشدار داد. روحانی گفته است 
که او به این ســران اطــلاع داده که اگر 
تحریم های تسلیحاتی تمدید شوند، پاسخ 
ایــران همانی خواهد بــود که در آخرین 
پارگــراف نامه خود ذکر کرده اســت. اما 
هنوز معلوم نیست که روحانی در آن نامه 

چه چیزی گفته اســت. برخی ناظران، بر 
این باور هســتند کــه روحانی احتمالا به 
تعلیق همــکاری با آژانس بیــن المللی 

انرژی اتمی تهدید کرده است.
 بــه هر حال، صرفنظــر از محتوای نامه 
روحانی، بر اساس اظهارات مقامات ایران، 
این کشور در پاســخ به نابودی احتمالی 
برجام چند گزینه در اختیار خواهد داشت. 
گزینه نخســت این است که ایران ضمن 
اعــلام خروج از برجام )یــا حتی با وجود 
عدم اعــلام خروج از برجام(، فعالیت های 

هسته ای را در سطح قبل از امضای برجام 
از ســر گیرد. مثلا، درصد غنی ســازی 
اورانیوم را از ســطح فعلی افزایش دهد. 
همچنین، ممکن اســت ذخایــر اورانیوم 
غنی شده را بیشتر کند. هم اکنون برخی 
درخواست ها در این خصوص مطرح شده 
است. روز سه شــنبه گذشته، کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس طی 
فعالیت های  بازگشت  خواســتار  بیانیه ای 
هسته ای به ســطح قبل از برجام شد. در 
این بیانیه آمده اســت: »در صورت فعال 
شدن غیرقانونی مکانیسم ماشه، سازمان 

انرژی اتمی می بایســت به سرعت ضمن 
بازگرداندن کلیه فعالیت های هســته ای 
به سطح پیش از سال 9۴، با بهره گیری 
 IR ،6 IR ، ۴ IR سانتریفیوژ های نســل
8 بــه ســرعت جهت تامین نیاز کشــور 
برای تامین 190 هزار ســو غنی ســازی، 
اقدام کند. همچنیــن در عملیاتی کردن 
ساخت پیشران هسته ای در جهت تجهیز 
ناوگان های دریایی کشــورمان تســریع 
نماید.«همچنین، برخی محافل سیاســی 
خواســتار تعلیق اجرای داوطلبانه پروتکل 
الحاقی در صورت فعال شــدن مکانیسم 

ماشــه شــده اند. علاوه بر این، گروهی 
نیز ممکن اســت حتی خواســتار خروج 
ایران از پیمان »NPT« شــوند که البته 
با توجــه به تبعات این اقدام بعید اســت 
که دولت ایــران این خواســته را عملی 
کنــد. در کنار اینها، ایران ممکن اســت 
نظارت هــا و بازرســی های آژانــس بین 
المللی انــرژی اتمی را محــدود یا قطع 
کند. نظارت ها و راستی آزمایی ها یکی از 
بخش هــای کلیدی برجام بود که تاکنون 
هیچ محدودیتی روی آن ها اعمال نشــده 
است. درخواست هایی که اخیرا آژانس در 

خصوص دسترسی به چند سایت هسته ای 
مطرح کرده، مربوط به برجام نیست بلکه 
بــه فعالیت هــای هســته ای محتمل در 
گذشته مربوط می شود. دسترسی و نظارت 
برای اروپایی ها و آمریکایی ها بسیار مهم 
اســت و اگر ایــران آن را محدود کند به 
شدت نگران خواهند شد. پاسخ های ایران 
هنوز مشخص نیست. به احتمال زیاد، این 
پاسخ ها بر اســاس تحولات بعد از فعال 
شدن مکانیسم ماشــه مشخص خواهند 
شــد. مثلا اگر آمریکا تمام قعطنامه های 
سابق شورای امنیت را از طریق مکانیسم 
ماشه بازگرداند، ولی کشور های دیگر این 
قطعنامه ها را الزام آور تلقی نکنند، در آن 
ایران برای جلوگیری  حالت ممکن است 
از شــکل گیری اجماع بیــن المللی علیه 
خود، پاســخ های ملایمتری بدهد. اما اگر 
کشــور ها - از روی علاقه یــا با اکراه- 
تحریم های ســازمان ملــل را اجرا کنند، 
در این صورت ایران ممکن است به یک 
پاسخ کوبنده و قاطع نیاز داشته باشد. در 
این میــان، باید به انتخابــات آمریکا نیز 
اشــاره کرد. فرآیند فعال سازی مکانیسم 
ماشه زمان بر است و در آستانه انتخابات 
ریاســت جمهوری آمریکا به پایان خواهد 
رســید. بنابراین، ممکن اســت ایران با 
هدف تامل بیشــتر درباره نوع پاسخ خود 
تا بعد از مشخص شــدن نتایج انتخابات 
آمریکا صبر کند. چــرا که اگر جو بایدن 
پیروز شود، با وجود فعال شدن مکانیسم 
ماشــه، آمریکا ممکن اســت بــه برجام 
بازگردد. هرچند که این کار در عمل بسیار 
ســخت خواهد بود. به هر حــال، بایدن 
علنا گفته اســت کــه او در صورت پیروز 
 شــدن در انتخابات به برجــام بازخواهد

 گشت.

یادداشت

 فرآیند فعال سازی مکانیسم ماشه زمان بر است و در آستانه انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا به پایان خواهد رسید. بنابراین، ممکن است ایران با هدف تامل بیشتر درباره نوع 
پاسخ خود تا بعد از مشخص شدن نتایج انتخابات آمریکا صبر کند. چرا که اگر جو بایدن 

پیروز شود، با وجود فعال شدن مکانیسم ماشه، آمریکا ممکن است به برجام بازگردد. 
هرچند که این کار در عمل بسیار سخت خواهد بود

,,

مخالفت ۱۳ عضو شورای امنیت با اعمال تحریم  علیه ایران

سفر مدیرکل آژانس به تهران در مسیر ممانعت از بهانه جویی آمریکا 

13 عضو شــورای امنیت مخالفت شــان با درخواست آمریکا 
برای اعمال تحریم های بین المللی علیه ایران را ابراز کردند.

بــه نقل از خبرگــزاری رویترز، آمریــکا روز جمعه به خاطر  
پیشــنهادش برای اعمال تحریم های بیــن المللی بر ایران 
و ابراز مخالفت 13 عضو از 15 عضو شــورای امنیت سازمان 
ملل بیشتر به انزوا کشانده شد. استدلال این اعضای شورای 
امنیت این بود که اقدام واشنگتن با توجه به این که در آن از 
یک روند توافق هسته ای استفاده می شود و آمریکا دو سال 

پیش از این توافق خارج شده است، فاقد اعتبار است.
بــا گذشــت 2۴ ســاعت از اعلام آغــاز بازه زمانی ســی 

روزه)مکانیســم بازگردانی تحریم ها( برای بازگشت تحریم 
های بین المللی علیه ایران از جمله تحریم تسلیحاتی توسط 
مایک پمپئو وزیر امور خارجه آمریــکا، متحدان دیرینه این 
کشــور که شــامل انگلیس، فرانســه، آلمان، بلژیک، چین، 
روسیه، ویتنام، نیجر، سنت وینســنت گرنادین ها، آفریقای 
جنوبی، اندونزی، اســتونی و تونس می شوند در نامه هایی 
مخالفتشان را ابراز کرده اند که رونوشت آن به رویت رویترز 
نیز رسیده است.دیپلمات ها گفته اند بعید است روسیه و چین 
و بســیاری دیگر از کشــورها این تحریم را بر ایران اعمال 
کنند. پمپئو دو باره روز جمعه به روســیه و چین هشدار داد و 

تهدید کرد که اگر از اعمال مقررات سازمان ملل علیه ایران 
خودداری کنند با اقدام آمریکا مواجه خواهند شد.

طبق روندی که واشنگتن می گوید آغاز کرده است، به نظر 
می رســد در نیمه شــب به وقت گرینویچ )8شــب به وقت 
نیویورک( در 19 ســپتامبر، چند روز پیش از سخنرانی دونالد 
ترامپ رئیس جمهور آمریکا در مجمع عمومی ســازمان ملل 
تمام تحریم های این ســازمان دوبــاره) علیه ایران( اعمال 
شــوند.اگرچه، طبق قطعنامــه ای که ســند قانونی توافق 
هسته ای اســت)قطعنامه 2231(، شــورای امنیت با توجه 
به این مخالفت شــدید »نظرات کشــورهای عضو را لحاظ 

خواهد کرد« و برخی دیپلمات ها می گویند روســای جلسه 
شورای امینت که اندونزی برای ماه آگوست و نیجر برای ماه 
سپتامبر است مجبور نخواهند بود پیش نویس یک قطعنامه 

را ارائه کنند.
پمپئو و همچنین برایان هوک نماینده پیشین آمریکا در امور 
ایران به نوعی اشــاره کرده اند که واشــنگتن از اندونزی و 
نیجر انتظار دارد پیش نویس یک قطعنامه را به رای بگذارند، 
گزینه دیگر برای آمریکا این اســت کــه این پیش نویس را 
خودش ارائه کند یا از جمهــوری دومنیکن بخواهد این کار 

را کند.

یک کارشــناس مســائل بین الملل معتقد است، ترامپ که 
هم در عرصه سیاســت خارجی و داخلی با شکست بزرگ 
مواجه شده، تنها چاره ممکن را روی آوردن به تلاش برای 
فعال کردن مکانیسم ماشه می داند. اکنون او قصد دارد این 
مساله را به نمایش بگذارد که سیاست های او در قبال ایران 
همراه بــا موفقیت بوده و در نهایت موجب تســلیم تهران 

شده است.
بــه گزارش صبــح امروز بــه نقل از انتخاب ســید جلال 
ساداتیان، کارشناس مسائل بین الملل و سفیر اسبق ایران در 
انگلســتان، در ارتباط با تلاش های آمریکا برای فعال سازی 
مکانیسم ماشه در شورای امنیت سازمان ملل و نیز مخالف 
13 عضو از اعضای شــورای امنیت با درخواست این کشور 
به خبرنگار »انتخاب« گفت: »درونالد ترامپ در سه سال و 
نیم زمامداری خود در کاخ سفید راهبردی را اتخاذ کرد که 
هم در داخل آمریکا و هم در عرصه بین المللی، حساســیت 
جناح هــای مختلف را بر علیه خود بــر انگیخت. برای پی 
بردن به تلاش کنونی آمریکا برای فعال ســازی مکانیسم 
ماشــه و جبهه گیری جامعــه جهانی در برابر این کشــور 
ضروری اســت به اختصار مروری بر تاریخچه شکل گرفتن 

این تضاد ارائه شود.«
وی افــزود:  »زمانی که ترامپ از برجام خارج شــد، آنگلا 
مرکل، صدر اعظم آلمان، امانوئل ماکرون، رئیس جمهوری 
فرانسه و وزیر امور خارجه انگلستان، مستقیما به آمریکا سفر 
کردند تا مانع این تصمیم گیری شــوند اما رئیس جمهوری 
آمریکا به هیچ یک از درخواســت های اعتنا نکرد. همزمان 
بــا خروج از برجــام از معاهدات مختلفــی همچون پیمان 
آب وهوایی پاریس، پیمان نفتا، ســازمان بهداشت جهانی و 
... خارج شــد. در ســطحی دیگر، ترامپ با اعضای ناتو نیز 
وارد تقابل شد و ان ها را وادار به پرداخت بودجه بیشتر کرد. 
همچنین، جنگ تعرفه ای و تجاری بزرگی را با کشور چین 
آغاز کرد. این روحیات که بــه عنوان روحیه فرصت طلبانه 
ترامپ شناخته شد، با تمامی موازین سیاست خارجی آمریکا 
طی سال های بعد از جنگ جهانی دوم مغایرت داشت؛ بدین 
معنی که ترامپ با کنار گذاشتن راهبرد جهانی سازی، آمریکا 

را به سمت نوعی انزواگرایی پیش برد.«
این کارشناس مسائل بین الملل در بخشی دیگر از گفته های 
خــود تصریح کرد: »ترامپ همزمان با شکســت در عرصه 
سیاســت خارجی، در حوزه مسائل داخلی آمریکا در ابتدای 

امر موفقیت هایی را کسب کرد اما شیوع کرونا و اعتراضات 
به نژادپرســتی در آمریکا موجب شــد که دستاوردهای او 
به شــدت کم رنگ شــود. واقعیت امر این است که ترامپ 
در حوزه سیاســت خارجی هیچ دستاوردی فارغ از شکست 
نداشــت و در عرصه داخلی نیز به شدت وضعیتی شکننده 
را از نظــر جایگاه پیدا کرد. اکنون ترامپ که هم در عرصه 
سیاســت خارجی و داخلی با شکســت بزرگ مواجه شده، 
تنهــا چاره ممکن را روی آوردن به تلاش برای فعال کردن 
مکانیسم ماشه می داند. اکنون او قصد دارد این مساله را به 
نمایش بگذارد که سیاســت های او در قبال ایران همراه با 
موفقیت بوده و در نهایت موجب تسلیم تهران شده است.«

ســاداتیان در ادامه تصریح کرد: »ترامــپ در ابتدا تلاش 
کرد از طریق شــورای امنیت تحریم های تسلیحاتی ایران 
را تمدید کند اما در عمل زمانی که قطعنامه این کشــور با 
شکستی تاریخی مواجه شد او تلاش می کند مکانیسم ماشه 
را از طریــق رجوع به قطعنامه 2231 فعال کند. اما به دلیل 
خروج آمریکا از برجام، این کشور حقی در زمینه فعال سازی 
مکانیسم ماشــه ندارد و این امر از سوی تمامی تفسیرهای 
حقوقی مورد تایید واقع شــده اســت. آمریــکا همچنان با 

لج بازی شخص مایک پمپئو، بر آن هستند که از هر طریق 
ممکن مکانیسم ماشه را فعال کنند. تحلیل آن ها این است 
که فشــار آن ها موجب شــود که یکی از کشورهای عضو 
به نیابت از آمریکا، مکانیزم ماشــه را فعال کنند یا تنشــی 
در شــورای امنیت ایجاد کند، که در نهایت ایران را به میز 
مذاکره بکشــاند. در مجموع، اکنــون راهبرد نهایی آمریکا 
مبتنی بر قلدری، ایجاد فشار مضاعف بر تمامی طرف های 

برجام است.«
وی در بخشــی دیگر از گفته های خود پیرامون سفر رافائل 
گروسی به تهران در روز دوشــنبه هفته جاری تاکید کرد: 
»سفر گروسی به تهران را می توان ماموریتی جداگانه مورد 
ارزیابی قرار داد. در واقع، مقرر شــده بود که قبل از به رای 
گذاشتن قطعنامه  آژانس در شورای حکام که مورد تایید نیز 
قرار گرفته بود، به ایران سفر کند اما این رخداد اتفاق نیافتد. 
اکنون به نظر می رســد اکنون آژانس و کشورهای اروپایی 
در پی آن هســتند که با سفر گروسی به تهران، به هر گونه 
شــائبه در زمینه برخی اتهامات وارده پیرامون منع بازرسان 
از بازدید نیروگاههای هسته ای ایران، را رفع کنند تا آمریکا 

در شورای امنیت به این گزارش آژانس متوسل نشود.«
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 ETF پالایشی چهارشنبه عرضه می شود
رئیس ســازمان خصوصی ســازی از ثبت دومین صندوق ETF دولتی شــامل ۴ پالایشگاه 
اصفهان، بندرعباس، تهران و تبریز در روزجاری)یکم شــهریور( و پذیرش آن در بورس طی 

چهارشنبه همین هفته خبر داد.
به گــزارش »صبح امروز« علیرضا صالح اظهار کرد: مجوزهای دومین صندوق ETF دولتی 
شامل چهار پالایشــگاه اصفهان، بندرعباس، تهران و تبریز دریافت شده و این صندوق روز 

شنبه ثبت و چهارشنبه هفته جاری نیز در بورس تهران پذیرش می شود.
شایان ذکر است بعد از عرضه نخستین ETF دولتی مربوط به پنج بانک و بیمه با سقف خرید 
2 میلیون تومان برای هر کد معاملاتی، دومین ETF دولتی شامل چهار پالایشگاه اصفهان، 
بندرعبــاس، تهران و تبریز در حالــی طبق مصوبه هیات دولت روانه میز فروش می شــود 
که ســقف خرید واحدهای آن از 2 به 5 میلیون تومــان افزایش یافته و متقاضیان می توانند 
با اســتفاده از کدملی و از طریــق درگاه های اینترنتی حدود 15 بانک و تمام شــرکت های 

کارگزاری اقدام به ثبت سفارش کنند.

خط ریلی ایران- اروپا فعال شد
 مدیر عامل شــرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران از فعال شــدن خط ریلی ایران-اروپا 
از طریــق ترکیــه و در قالب کریدور ترانزیتی چین به ترکیــه و اروپا برای حمل و نقل بار و 

ترانزیت خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، ســعید رسولی اظهار کرد: از اواخر سال گذشته 
و قبل از شــیوع ویروس کرونا پروتکل پنج  جانبه ای در آنکارا بین کشــورهای ایران، ترکیه، 
ازبکســتان، قزاقستان و ترکمنستان امضاء شــد که قرار بود براساس این پروتکل کریدوری 
از چین به ترکیه و اروپا برای حمل ونقل بار و ترانزیت راه اندازی شــود. بر اساس این توافق 
نرخ تعرفه یکســان تدوین و دیگر هماهنگی هــای لازم در زمینه مربوط به این حمل و نقل 

انجام شد.
وی ادامه داد: به دلیل شــیوع ویروس کرونا و بسته شدن مرز ترکمنستان اجرایی شدن این 
پروتکل و فعال ســازی کریدور مورد نظر به تعویق افتاد، اما اخیرا مرز ترکمنســتان باز شده 
و باید منتظر اجرای عملیات فورواردی و جذب بار برای آغاز فعالیت در این کریدور باشــیم. 
طی ماه های گذشــته ترانزیت از ترکیه به پاکســتان و از کشــورهای CIS به سمت جنوب 
یعنی خلیج فارس و بندر شــهید رجایی مهیا و فعال اســت و از نظر شرایط و تعرفه هم هیچ 

مشکلی وجود ندارد.
رسولی در پاسخ به سوالی درباره ی این که راه اندازی کریدور ترانزیتی چین به اروپا که از مسیر 
ریلی ایران و ترکیه می گذرد تا چه حد در این زمینه و افزایش ترانزیت اثرگذار اســت، اظهار 
کرد: بر اساس پیش بینی همه پنج کشور امضاء کننده پروتکل مشترک با توجه به سهم بسیار 
زیاد ترانزیت چین به اروپا و نقص هایی که کریدورهای دیگر دارد، این کریدور می تواند سهم 
بسیار زیادی در این زمینه را از آن خود کند، چرا که کریدور رقیب، کریدور شمال دریای خزر 
است که از آکتائو و روی خزر عبور می کند و در زمستان مشکلات عدیده ای از جمله یخ زدگی 
و حمل و نقل ترکیبی ریلی - دریایی- ریلی دارد و این موانع باعث می شود که کریدوری که 
با امضای پروتکل پنج جانبه فعال کرده ایم مسیر بسیار مناسب تری باشد، بنابراین باید منتظر 

فعال شدن این کریدور در آینده نزدیک و با توجه به بازگشایی مرزها باشیم.

برای خرید طلا و سکه کارت ملی به همراه 
داشته باشید

رئیــس اتحادیه طلا و جواهر از الزامی شــدن ارائه کارت ملی زمان خرید طلا و ســکه از 
واحدهای طلافروشــی خبر داد و گفت: این بخشــنامه در راستای مبارزه با پولشویی از یک 

سال و نیم قبل ابلاغ شده است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، ابراهیم محمدولی اظهار کرد: از یک سال و نیم 
قبل بخشــنامه ای را به واحدهای طلا فروشی ابلاغ کرده بودیم که براساس آن، این واحدها 
برای فروش طلای بالای 15 میلیون تومان باید کارت ملی خریدار سکه و طلا را اخذ کرده 

و شماره ملی آن ها در فاکتور درج کنند.
به گفته وی ارائه کارت ملی برای خرید طلا و ســکه به منظور جلوگیری از پولشویی بوده و 
این تصمیم نیز در راستای بخشنامه های ابلاغی اتاق بازرگانی به اتحادیه ها اتخاذ شده است. 

درواقع باید هویت خریدار طلا و سکه برای واحدهای طلا فروشی مشخص شود. 

خبر

آیا دولت می تواند وعده خود را مبنی بر استخدام 
45 هزار نفر در دستگاه های اجرایی عملیاتی کند؟

استخدام 
دستگاه های اجرایی؛  
از وعده تا عمل
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رئیس  و  رئیس جمهور 
ســازمان امور اداری و 
استخدامی کشور اعلام 
کرد که »۴5 هزار نفر در 
آزمون  مرحله  هشــتمین 
دســتگاه های  عمومــی 
دولت  استخدام  به  اجرایی 
در می آیند که از این تعداد 
32 هــزار نفــر در وزارت 
آموزش و پــرورش، ۷ هزار 
نفر در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
و مابقــی نیز در ســایر دســتگاه های اجرایی 
اســتخدام می شــوند«. در واقــع بر اســاس 
بررسی های اقتصادی در کشور هایی که دارای 
اقتصــاد نفتی هســتند، همواره بــا اوج گیری 
درآمدهای نفتی این کشورها، اندازه دولت بیشتر 
می شــود. این درحالی اســت کــه با وضعیت 
اقتصادی اخیر کشور و کاهش درآمدهای نفتی 
از یک ســو همچنین با بــزرگ بودن دولت و 
حجم زیاد کارمندان این بخش، دولت شــرایط 
مناسبی برای عملیاتی کردن این طرح را ندارد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« پیش از مطرح 
شــدن چنین طرحی نصر الله پژمانفر، نماینده 
مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی 
گفته بود که »مجلس شورای اسلامی در برنامه 
ششــم توســعه دولت را مکلف کرده  است که 
طی پنج ســال، 15 درصد از نیروی بدنه خود 
را کاهش دهد. از اجرایی شدن این طرح حدود 
سه سال می گذرد و دولت نه  تنها کاهش نیرو 
نداشته ، بلکه افزایش نیرو نیز داشته  است«. با 
وجود این که این موضوع با تکلیف دولت در سند 
ششم توســعه منافات دارد، اما می تواند به رفع 
بیکاری کمک کند، اما این اقدام می تواند تبعات 
بلندمدتــی را حوزه های مختلف ازجمله تأمین 
حقوق و مزایــای این تعداد از کارمندان بخش 

دولتی به وجود بیاورد.
به همین دلیل به ســراغ نصر الله پژمانفر رفتیم 

تا دیدگاه او را در صورت اجرایی شــدن چنین 
طرحی بدانیم.

بی اطلاعی نمایندگان مجلس از طرح 
استخدام دستگاه های اجرایی

نصرالله پژمانفر، نماینده مردم مشــهد و کلات 
در مجلس شــورای اسلامی در خصوص ایجاد 
اشــتغال بــرای ۴5 هزارنفر در دســتگاه های 
دولتی ضمن بی اطلاعــی از این خبر می گوید: 
به کار گیری بی رویه در ارتباط با نیرو ها خلاف 
برنامه ششم توسعه اســت و دولت باید نسبت 
به ایــن موضــوع توجیه و توضیحی داشــته 
 باشد، البته مسئله  این اســت که برخی از این 
نیرو ها باز نشسته شده و پیش بینی می شود که 
دســتگاه های اجرایی بتوانند از نیرو های جدید 
اســتفاده کنند، اما در سطح کلان و طبق سند 
ششم توســعه دولت باید 15 درصد از نیروهای 
خود را کاهش دهد که به طور حتم این موضوع 
را در مجلس پیگیری می کنیم واگر مغایرتی با 
قانون داشته  باشــد به آن ورود کرده و بررسی 

خواهیم کرد.
کوچک شدن نظام اداری مساوی با 

کاهش هزینه ها
وی در خصوص مزایای کوچک شــدن نظام 
اداری می گوید: کاهش هزینه های سرســام آور 
برای تامین نیرو ها از مزایای این اتفاق است؛ زیرا 
درسراسر دنیا نیز این تعداد نیرو در شرکت های 
مختلف مورد  اســتفاده قرار نمی گیرند. نیروی 
مازاد نه  تنها حســنی ندارد، بلکه دست  و پا گیر 
است و باید طبق سرانه متداول در دنیا، نیرو به 

کار گرفته  شود.
از سویی دیگر علی کاشمری، استاد گروه اقتصاد 
دانشگاه تهران در گفت وگو با »صبح امروز« با 
بیان اینکه »دولت جدا از برنامه ششــم توسعه 
در برنامه پنجم نیز باید اقداماتی انجام می داد« 
گفت: دولت می بایست در خصوص موضوعات 
مختلف، آیین نامه می نوشــت، اما همچنان با 
گذشــت مدت زمانی طولانی این کار را انجام 
نداده  و حتــی تکلیف بســیاری از آیین نامه ها 

درسند پنجم توسعه مشخص نیست.
مشخص نبودن تکلیف سند چشم انداز 

پنجم و ششم
وی بــا بیان اینکه »دولت ســاختاری دارد که 
این ســاختار طی چندین ســال شکل گرفته  
است و بدنه بسیار ســنگینی دارد« خاطر نشان 
می کند:  دولت در بســیاری از بخش های خود 
نیروهایی داشــته  که اکنون زمان بازنشستگی 
آنان فرا رسیده  و برای جایگزین کردن آن ها دو 
راه وجود دارد؛ بــه کار گیری نیرو های جدید و 
جایگزین کردن آنان به جای نیرو های بازنشسته 
و دومین راه، رسمی کردن نیرو های قرار دادی؛ 

به عبارت دیگر زمانی که دولت تصمیم به ایجاد 
شغل می گیرد، نیروی جدیدی قابل توجهی را 
استخدام نمی کند، بلکه برای نیرو های قرار دادی 
خود پشتوانه قانونی ایجاد می کند؛ بنابراین هیچ 
تغییری در ایجاد شغل صورت نمی گیرد. اکنون 
یکی از مسائلی که در دولت ایجاد چالش می کند 
این موضوع است که اگر دولت بر اساس برنامه 
ششم توســعه نیرویی به کار گیرد روال کار به 
همین صورت اســت؛ زیرا این ساختار در دولت 
جا افتاده . درآزمون های رســمی نیز که برگزار 
می شــود مجددا همان پرســنل قبلی شرکت 

می کنند، آزمون می دهند و قبول می شوند.
این اقتصاددان با بیان اینکه »مسئله دیگری که 
در بدنه دولت حاکم اســت وجود طرز تفکری 
مبنی بر وجود تعداد زیاد در دولت زیاد اســت؛ 

بدین معنا که این نیرو ها باید بازنشسته شوند و 
مثلا به ازای چند نفر بازنشسته یک نفر استخدام 
شود« تشریح می کند: این موضوع به این دلیل 
است که در مواردی به علت پیشرفت تکنولوژی 
می توانیم از این بستر استفاده کنیم و تعدادی از 
کار ها را به وسیله تکنولوژی هایی مانند آی.تی 

انجام دهیم.
ایجاد اشتغال دولتی دردی از بیکاری دوا 

نمی کند
وی ادامه می دهد: مهم ترین مسئله این  است 
که اگر دولت بخواهد اشــتغال دولتی ایجاد 
کند، دردی از بیــکاری موجود دوا نمی کند. 
دولت باید برای ایجاد اشــتغال از یک سری 
فعالیت ها حمایت کند. از آنجایی که کشور در 
صنایع سنگین وضعیت مناسبی ندارد دولت 
نمی تواند سرمایه گذاری های عمرانی خاصی 
بر  روی آن انجام دهــد تا بتواند پروژه های 
سنگین ایجاد کرده و اشتغال به وجود بیاورد، 
بلکه به عنوان مثال باید تسهیلاتی قانونی 
برای مشــاغل خانگی و مشــاغل کوچک 

زود بازده ایجاد کند.

حمایت از مشاغل خانگی به جای ایجاد 
اشتغال دولتی

کاشــمری با اشــاره به اینکه دلیل مثبت بودن 
حمایت از مشــاغل خانگی این  است که منجر به 
اشتغال زایی می شود، سیستم تولید، توزیع و پخش 
دارد و به عبارتی زنجیــره ای از تولید تا توزیع را 
پوشش می دهد«، می گوید:  با  وجود  اینکه مشاغل 
خانگی تحت حمایــت وزارت کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی هستند، اما حمایتهای لازم مانند آموزش 
استعداد یابی، مارکتینگ و توسعه کسب و کار به 
شــکل حرفه ای از ســوی دولت از آنان صورت 
نمی گیرد. همچنین برای مجوز های کسب و کار 
نیز مشکلات متعددی وجود  دارد و برای دریافت 
مجوز شروع یک فعالیت باید بیش از دو سال وقت 

صرف کرد.
این استاد دانشــگاه با بیان اینکه »دولت به جای 
اســتخدام دولتی، می تواند فر ایند تسهیل دریافت 
مجوز کسب و کار های خانگی را آسان کند«، بیان 
می کنــد:  مدتی پیش وزیر اقتصاد اعلام کرد که 
مجوز ها سه روزه شده  است در صورتی که مجوز ها 
سه روزه نشده ، بلکه فقط مجوز شروع ثبت شرکت 
با مسئولیت محدود سه روزه شده  و مجوز اصناف 
سالیانه اســت که این امر باعث می شود بسیاری 

از افراد را از شروع کسب و کار خود پشیمان کند.
اخذ مجوز؛ سدی بر سر راه توسعه 

کسب و کار ها
وی در ادامــه می گوید: در کنار مشــاغل خانگی 
مشــاغل کوچکی نیز وجود  دارد این مشــاغل یا 
بنگاه های کوچک با تلاش بســیار کســب و کار 
خود را توســعه می دهند، اما دوباره درگیر مراحل 
دریافت مجوز های توســعه می شوند. شرکتی که 
زحمات بسیاری برای سود آوری خود کشیده  است، 
مستحق این نیست که در گیر این مراحل بلندمدت 
شود. دولت باید علاوه بر کاهش دادن فرایندهای 
مجوز این بنگاه ها به آنان مشوق های مالیاتی نیز 
اعطا کند، اما متاسفانه این مشوق ها را برای کسب 
و کار های آسیب دیده در نظر می گیرد، درصورتی 
که کســب و کاری که در شرایط بحرانی توانسته 
خود را ســر پا نگهدارد مســتحق تشویق است. 
مشــاغل آسیب دیده باید از نظر فنی و مشاوره ای 

مورد حمایت قرار گیرند.
نقش دولت و دلالان در روند تسهیل اخذ مجوز

کاشمری با اعلام اینکه »تسهیل در روند دریافت 
مجوز از ســوی دولت کار زیاد سختی نیست«، 
تصریح می کند: مشکل این است که دستگاه های 
دولتــی نمی خواهند زیر بار ایــن موضوع بروند 
تا دســت تصدی آنان برای مجوز دادن برداشته 
نشــود؛ زیرا در این صورت قدرت زیادی نخواهند 
 داشت. در این میان شــبکه دلالی نیز در بخش 
مجوز ها فعالیت دارد که در مقابل ثبت  شرکت ها 

ایستاده اند و مافیایی هستند که به شدت در حال 
مقابله با این مسائل هستند و به طرق مختلف از 
درون دســتگاه ها در حال مانع تراشی بوده تا این 

مجوز ها احصا نشود.
مرکز ملی پالایش کسب و کار چیست؟

وی توضیح می دهد: محلی بــه نام »مرکزملی 
پایش کسب و کار« وجود  دارد که زیر مجموعه ای 
از وزارت اقتصاد اســت که یکی از مشــکلات 
این مرکز با وجود ملی بودن، این اســت که زیر 
مجموعه ای از وزارت اقتصاد محسوب شود. این 
مرکز مواردی مانند مجوز ها را احصا کرده ، اما با 
وجود اینکه چندین ســال از فعالیت آن می گذرد 
هنوز به شــکل کامل به آن اشــراف پیدا نکرده 
 است و هنوز درگاه مستقلی برای آگاهی مردم در 

خصوص اخذ مجوز ها وجود ندارد.
آمار اشتغال و بیکاری باور نکردنی است

وی با بیان اینکه »آمار اشتغال و بیکاری در کشور 
11 تا12 درصد اســت، اما ایــن رقم باور کردنی 
نیســت«، می گوید: براســاس تعریف ســازمان 
بین المللی کار هرکســی که یک ساعت کار در 
هفته داشته باشد، باید از حق و حقوق افراد شاغل 
برخوردار باشد مانند خدمات مشاوره، فرهنگی و 
هنری؛ زیرا ذات این ســازمان حمایت از کارگر و 
شاغل است و در ایران به دلیل وجود این تعریف 
هرکسی که یک ساعت در هفته کار کند شاغل 

محسوب می شود.
به گفته کاشمری در کشور زنان خانه دار، سربازان، 
دانشجویانی که پروژه ای در دست دارند و...َ شاغل 
محســوب می شــوند و اگر این افراد و همچنین 
افــرادی که کار تمام وقت ندارنــد را از این آمار 
خارج کرد چیزی حدود ۴0 تا 50 درصد بیکار در 
کشور مشخص می شــود و تا زمانی که این آمار 
شفاف نشــود رصد کردن سیاست های دولت در 

زمینه اشتغال آسان نخواهد  شد.

پژمانفر:
استخدام بی رویه 

در دستگاه های دولتی 
خلاف برنامه ششم 
توسعه است و دولت 
باید نسبت به این طرح 
توجیه و توضیحی داشته 

باشد

 کاشمری: 
اشتغال دولتی 

دردی از بیکاری 
دوا نمی کند، بلکه 
دولت برای اشتغال زایی 
بایستی از یکسری 
فعالیت ها حمایت کند

کاشمری: زمانی که 
دولت تصمیم به ایجاد شغل 
می کند نیروی جدید قابل 
توجهی را استخدام نمی کند، 
بلکه برای نیروهای قراردادی 
خود پشتوانه قانونی به وجود 
می آورد

سرکار خانم دکتر هانیه نوری
 پزشکان ضامن سلامت جامعه 

 امنیـت روحی بیماران و فرشتگان نجاتی 
هستند که درد جسم را با روح بلندشان در 

سایه لطف الهی التیام می بخشند.
این روز بر شما و  جامعه پزشکی و تمامی 

پزشکان متعهد کشور، مبارک باد

از طرف: نوری- دوراندیش - میر مرتضوی 
 شاه قلی - سزاوار رحمت -  قهرمانی
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من پزشکم...
هانیه نوری

کسـی کـه میزش به امضا کسـی بنـد نیسـت و صندلیش را 

مدیون رای دیگری نیسـت... 
من پزشکم...

نه نان از مجیز خورده ام...
نه نام از شعار برده ام... 

من پزشکم...
هویتم شادمانی و لبخند بیمارست...

آقازاده نیستم...فرزند ایرانم...
همراه مردم بوده ام از روز زادن...

هم بغض بوده ام بهانه ی گریستن...
با دردها درد کشیده ام و با زخم ها سوخته ام... 

خود را می بخشم که گاهی خسته بوده ام... گاهی بی تاب...
خود را می بخشم که گاهی خطا کرده ام... گاهی هم کوتاهی...

اما دلخوشم که لحظه هایم پر از حضور خداست...
لبخند بیمار مدال افتخار من است...

سلامتی دوباره او بهترین ِ خاطره هایم...
و قدردانی معدود او مایه ی مباهاتم...

من پزشکم...
کسی که از جنس مردم ست...
نگاهبان و باغبان و سایبان... 

من پزشکم و قلبم طپش های قلب  را نگران است...
و در خواب هم نفس ها را می شمارم...

من پزشکم و  می مانم...

 راهکار حذف کنکور رشته های 
پرطرفدار چیست؟

وزیر علــوم، تحقیقات و فناوری با اشــاره به راهکار حذف کنکور در رشــته های 
پرطرفدار گفت: این مســأله باید به صورت اســتاندارد از سوی آموزش و پرورش 

برطرف شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، منصور غلامی با بیان اینکه »جایگزینی 
بــرای حذف کنکور در رشــته های پرطرفدار وجود ندارد« اظهــار کرد: آموزش و 
پرورش برای حذف کنکور باید ســه ســال آخر تحصیلی دانش آموز را به صورت 
امتحان نهایی و با ارزیابی یکســان برگزار کند تا دانشگاه ها بتوانند نتیجه تحصیل 
سه سال دانش آموزان را کنار هم قرار دهند و با دقت بیشتری انتخاب کنند. در غیر 
این صورت، فقط ارزیابی امتحانات نهایی ســال آخر دبیرستان دقت لازم را برای 
رشــته های پرطرفدار فراهم نمی کند، تا زمانی که این مســأله به صورت استاندارد 

برطرف نشود، سازمان سنجش و آموزش کشور نمی تواند کاری انجام دهد.

 هزینه اینترنت معلمان و دانش آموزان 
برای شبکه شاد اعلام شد

مدیــرکل دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات وزارت آموزش و پرورش گفت: هزینه 
استفاده از »شــاد« )شبکه اجتماعی دانش آموزان( با استفاده از اینترنت همراه یک 

 سوم محاسبه خواهد شد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، محمود حبیبی درباره نتایج مذاکرات 
برای کاهش هزینه ها در اینترنت شــاد اظهار کرد:  اینترنت شــاد رایگان نیست و 
آنچه مصوب شــد، این اســت که برای اســتفاده از اینترنت ثابت، آبونمان ماهانه 
تعیین شــود که هنوز هزینه آن مشخص نیســت، اما رقم آن بسیار اندک خواهد 
بود. برای استفاده از شــاد از طریق اینترنت ثابت دیگر میزان مصرف تعیین کننده 
نیســت و دانش آموزان و معلمان هر چقدر از شــاد استفاده کنند، آبنومان ماهانه را 

پرداخت می کنند.
حبیبی بیان کرد: هزینه استفاده از اینترنت همراه برای سایت های داخلی یک سوم 
اســت و هزینه شــاد هم برای معلمان و دانش آموزان یک ســوم خواهد بود. این 
اینترنت فقط برای اســتفاده از بستر شاد است و در صورت استفاده از نرم افزارهای 

دیگر نرخ اینترنت به شیوه معمول برای آنها محاسبه خواهد شد.

دانش آموز پشت کنکوری خود را کشت
پســر 19 ساله که همه تلاشــش را کرده بود در کنکور ریاضی موفق شود، وقتی 

آزمون را خراب کرد تصمیم گرفت به زندگی اش پایان بدهد.
به گزارش »صبح امروز« ساعت 18 روز پنجشنبه گزارش مرگ پسری 19 ساله به 
قاضی ساســان غلامی، کشیک جنایی پایتخت اعلام شد. با حضور تیم تحقیق در 
محل حادثه معلوم شد پسری 19 ساله خودش را از پشت بام ساختمانی چهارطبقه 

به پایین انداخته و جان باخته است.
در بررســی ها مشخص شــد که او دانش آموزی ممتاز و معدل دیپلمش 19 و نیم 
بوده است. او یک سالی بود که خودش را در خانه حبس کرده و درس می خواند تا 
در رشته دلخواهش قبول شود و بالاخره روز کنکور رسید و وی سر جلسه امتحان 
که روز پنجشنبه برگزار شــده بود حاضر شد. اما ظاهرا او در کنکور موفق نبوده و 

نتوانسته بود آنطور که دلش می خواست به سوالات پاسخ بدهد.
همین مساله باعث ناراحتی او شده و پس از آزمون و بازگشت به خانه به پشت بام 
رفته و تصمیم هولناکش را عملی کرده بود. بر اساس این گزارش، وسایلی که وی 
با خودش به ســر جلســه کنکور برده بود مانند مداد و پاکن و ... در پشت بام پیدا 
شــد و در این شرایط قاضی جنایی دســتور انتقال جسد به پزشکی قانونی و انجام 

تحقیقات بیشتر را صادر کرد.

کشف نوع جهش یافته ای از کووید ۱9 که 
ضعیفتر شده است

دانشمندان سنگاپوری نوع جهش یافته ای از ویروس کووید 19 را کشف کرده اند که 
بر خلاف انتظار ضعیف تر شده و عفونت کمتری در بدن ایجاد می کند.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم؛ دانشمندان سنگاپوری طی تحقیقی 
که در نشــریه پزشــکی »لنست« به چاپ رســانده اند خبر از کشف نوع تازه ای از 
ویــروس کرونا ارائــه کردند که بر خلاف انتظار ضعیف تر از گونه قبلی اســت. در 
ایــن نوع تازه ژنوم ویروس دچار تغییر شــده و همین تغییــر باعث واکنش قوی 
تــر بدن به آن می شــود. در این شــاخه جدید SARS-CoV-2 افت اکســیژن 
خــون کمتر اســت و مبتلایان به افت اکســیژن کمتر نیاز بــه مراقبت های ویژه 
 خواهند داشــت به این واسطه وامنش سیســتم ایمنی بدن به ویروس قدرتمندتر

 است.

دلنوشته

خبر

چرا حکومت نمی تواند برنامه ای مدون و تاثیرگذار برای سقط جنین غیرقانونی داشته باشد؟

سقط؛ آسیبی که در حال تبدیل شدن به بحران است
دلایل مختلفی برای عدم تمایل زنان به مادر 
شدن وجود دارد؛ وضعیت اقتصادی، مشکلات 
روحــی و روانی، اعتیاد خود یا همســر، عدم 
حمایت هــای قانونی و دولتــی از مادرانی که 
همســرانی معتاد یا زندانی دارند جزو عواملی 
اســت که گرایش زنــان را بــرای خاتمه به 
بارداری افزایش داده اســت. اخیــرا بیماری 
کرونا نیز، فشارها و استرس هایی که می تواند 
یک زن را برای باردار شدن دچار مشکل کند، 
مزید بر علت شــده اســت، اما پرسش اصلی 
اینجاســت چه دلایلی می توانــد یک مادر را 

مصمم کند تا جنین خود را از بین ببرد؟
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به 
نقــل از خانــه ملــت، قانون ســقط درمانی 
در ســال 138۴ تصویب شــد. طبــق قانون 
سقط درمانی در شــرایطی با رضایت بانوان، 
با تشــخیص ســه پزشــک و تأیید پزشکی 
قانونی، قبــل از چهارماهگــی )19 هفتگی( 
انجام می پذیرد در مواردی که بر اســاس این 
قانون،  اجازه سقط جنین قانونی داده می شود، 
اندیکاســیون می گویند. در زمان تصویب این 
بیماری  اندیکاســیون هایی همچــون  قانون 
مادر کــه تهدید جانــی برای او محســوب 
می شــود، بیماری جنیــن از عقب ماندگی تا 
ناقص الخلقه بودن جنین از طریق دستگاه ها و 
آزمایش های  کلینیکی،   بررسی های  امکانات، 
بیوشــیمیایی و ژنتیکــی امکان تشــخیص 
عقب ماندگــی جنین را به  طــور کامل فراهم 

می کند، مبنا قرار گرفتند.
سقط 2 هزار تایی روزانه جنین در کشور

آمارهای رســمی و غیر رسمی از سقط جنین 
روزانه منتشر می شود زیبنده جامعه اسلامی ما 
نیست؛ تعدادی از آن ها مجاز و تعداد بسیاری 
غیر مجاز به صورت زیرزمینی صورت می گیرد 
که هر یک از موارد دلایل خاص بانوان را به 
همراه دارد که آنها را متقاعد به ادامه بارداری 

نمی کند.
طبق آمار رسمی وزارت بهداشت در سال 96، 
آموزشــی  معاون  لاریجانی،  محمدباقر  دکتر 
وزیر بهداشــت اعلام کرده که سالانه حدود 
300 تا 500 هزار ســقط جنیــن غیرقانونی 
در کشورمان انجام می شــود یعنی طبق آمار 
رســمی وزارت بهداشت، هر روز 1000 جنین 
در کشورمان توسط والدین کشته می شوند که 

تنها حدود 10 مورد آن قانونی است! به بیانی 
990 مورد این ســقط ها غیر قانونی است که 
اگر در تعداد روزهای سال ضرب کنیم، یعنی 
ســالانه رقمی بالغ بر 361 هــزار و 350 نفر 
توســط پدر و مادر خود به صورت زیرزمینی و 
غیر قانونی کشته می شوند. علاوه بر این آمار 
در چند روز پیش کبری خزعلی، رئیس شورای 
اجتماعی زنان کشــور آماری دیگر از ســقط 
جنین در کشور منتشــر کرد که تامل برانگیز 
بود، خبری مبنی بر سقط روزانه 2 هزار جنین 

غیرمجاز در کشور!
رئیس شــورای اجتماعی زنــان در این رابطه 
تاکید می کند: با سقط های بی حساب و خارج 
از کنترل روبرو هســتیم، بنا بر اعلام معاون 
و قائم مقام وزارت بهداشــت در کشور سالانه 
600 هزار ســقط غیر مجاز در کشــور انجام 
می شود که به معنی روزانه 2 هزار سقط است! 
هیچ نظارتی در این زمینه وجود ندارد در حالی 
که معاونت وزارت بهداشت باید در این زمینه 
نقش نظارتی داشــته باشد؛ عده ای نفوذی در 
مدیریت میانی وزارت بهداشــت وجود دارند 
که مانع از به سرانجام رسیدن بخش نامه های 
جمعیتی می شوند و از طرفی اقدامات پرسنل 
خدوم این ارگان را تحت شعاع قرار می دهند.
سیاست افزایش جمعیت با سقط روزانه ۲ 

هزار جنین زیر سوال می رود!
هشــدارهای پی در پی مســئولان در جهت 
کاهش جمعیت امروزه کشــور را در ســطح 
بین المللی زیر ســوال برده و ایران را با چنین 
رشــد جمعیتی کشوری ســالمند پیش بینی 
می کنند؛ آخرین آمارها از افزایش جمعیت در 
حالی منتشر شــد که محاسبه شاخص میزان 
باروری کل ) TFR( کشور رو به سمت کاهش 
است که این شاخص از سال 1396 تا 1398 
روند نزولی داشــته و از 2.1 فرزند در ســال 
1396 به 1.8 در ســال 1398 رســیده است. 
این شاخص برای جمعیت ایرانی در سال های 
1396، 139۷ و 1398 بــه ترتیب برابر 2.1، 
2.0 و 1.۷ فرزند محاســبه شده است. در این 
بین سوال اینجاست که چرا سقط های جنین 
در کشور زیاد است؟ آیا تمام برنامه های فرزند 

آوری در کشور به بن بست ختم شده است؟
آفرینش انسان از منظر قرآنی

 در اکثریت ادیان ســقط جنین ممنوع اســت 

علــی الخصــوص در دین اســلام ، خدای 
متعال در مورد آفرینش انسان در قرآن کریم 
می فرماید:«ثُــمَّ جَعَلنَْاهُ نطُْفَةً فِی قَرَارٍ مَکِینٍ« 
یکی از نشانه های خدا این است که نطفه را در 
جای مناسبی قرار می دهد؛ »ثُمَّ خَلقَْنَا النُّطْفَةَ 
عَلقََةً« سپس به خون بســته تبدیل می شود 
که همان تقســیم میتوز است که در آن یک 
سلول به دو، چهار، هشت و... تقسیم می شود؛ 
»فَخَلقَْنَا العَْلقََةَ مُضْغَةً« بعد غضروف تشــکیل 
عِظَامًا« ســپس  المُْضْغَةَ  می شــود؛ »فَخَلقَْنَا 
اســتخوان به وجود می آید؛ »فَکَسَــوْناَ العِْظَامَ 
لحَْمًا« بعد از آن گوشت روییده می شود؛ »ثُمَّ 
أنَشَْأْناَهُ خَلقًْا آخَرَ فَتَبَارَکَ الَلهّ أحَْسَنُ الخَْالقِِینَ« 
و در انتها خدای متعــال می فرماید آفرین بر 

این خلقت!
ناگفته پیداســت که حرکت برخلاف مسیری 
که از ســوی پروردگار به روشــنی مشخص 
شــده، به ســود فرد یا جامعه نیست و از بین 
بردن حیــات درصورتی که دلایل قابل قبول 
پزشکی نداشته باشــد، افزون بر گناه، عواقب 

جسمی و روحی در بر خواهد داشت.
با این وجود در کشــور ما مطرح کردن برخی 
از مســائل با اما و اگرهایی روبرو اســت که 
گاهی همین اما و اگر مانع از آموزش درست و 
گاهی منجر به پنهان کاری معضلات می شود 
و همین پنهان کاری دلیلی بر رشــد زیرزمینی 
اجتماعی می شود،  آســیب های  از  بســیاری 
امروزه گسترش شــبکه های اجتماعی عاملی 
بر گســتردگی ذهن بشر شــده پس به جای 
پنهان کاری باید شــروع به آموزش درســت 
در جهت خودمراقبتی در مقابل آســیب های 
اجتماعی کنیم؛ همیشــه در پزشکی اصل بر 
پیشگیری بوده اســت همین اساس در تمام 
بیماری باید پیشگیری و آموزش قبل از درمان 

شروع کنیم.
جرم سقط غیرقانونی چیست

بعد از آمــوزش باید برای تمام آســیب های 
اجتماعــی حد و مــرزی مشــخص کنیم تا 
افراد بدون توجه بــه عواقب کارهای خود به 
دیگران آســیب وارد نکنند، مشخص کردن 
مجازات اجتماعی تا فرهنگی و مادی می تواند 
عامل موثری در راســتای کاهش آسیب های 
اجتماعی در جامعه ســنتی ما باشد، حتی اگر 
وارد کننده آســیب پدر یا مادر باشد و آسیب 

دیده فرزند؛ بر همین اســاس باید به مجازات 
اشتباهات خود برسند. 

در مــورد ســقط های غیرمجــاز محمدعلی 
اســفنانی مدیرکل تعزیرات حکومتی شــهر 
تهران در گفت و گویی درباره برخورد با قاتلان 
جنین تاکیــد می کند: اقدام به ســقط جنین 
بدون حکم غیرقانونی است و این اقدام جرایم 
ســنگینی دارد، اگر فرد غیر پزشکی اقدام به 
اقدام های پزشکی کرده باشد جرم کرده است 

و تعزیرات حکومتی برخورد خواهد کرد.
محســن فتحی عضو هیات رییسه کمیسیون 
بهداشــت و درمان مجلــس یازدهم در مورد 
تعداد قسط های روزانه در کشور به خانه ملت 
می گوید: متاسفانه میزان سقط جنین در کشور 
بسیار بالا رفته است، تعدادی از آن ها مجاز و 
مقداری غیرمجاز هستند که نمی توانیم با عدد 
و رقم آن ها را در جامعه نشــان دهیم. سقط 
جنین یا توسط عمل کورتاژ و یا مصرف دارو 
انجام می شــود که مصرف اینگونه داروها به 
راحتی در اختیار هر کسی قرار نمی گیرد مگر 
با تجویز پزشــک متخصص، در موارد قانونی 
پزشــک تا زمانی که بــارداری ضرری برای 
ســلامت مادر یا جنین نداشته باشد توصیه به 

سقط نمی کند.
فرآیند قانونی سقط جنین در کشور ساده  

نیست
نماینده مردم ســنندج، دیواندره و کامیاران در 
مجلس شورای اسلامی ادامه می دهد: فرایند 
قانونی ســقط جنین در کشور فرایند ساده ای 
نیســت که به راحتی هر کسی بخواهد عمل 
ســقط جنین را انجام بدهد، بماند مسیرهای 
غیر قانونی که باید وزارت بهداشــت و درمان 
در مورد این موضوع راهکار و عملکرد مثبتی 
داشته باشد، ســقط های غیرقانونی گاهی به 
ضرر جان مادر تمام می شــود کــه به دلیل 
غیرقانونی بــودن آن نمی توان آن را پیگیری 

کرد.
نماینده مردم در مجلــس یازدهم می افزاید: 
از مســائل اقتصادی و بیمــاری زمینه ای که 
مادر دارد تا بیماری جنین، مهاجرت زوجین و 
مسائل شرعی و فقهی که طرفین دارند دلیل 
ســقط های مجاز و غیر مجاز در کشــور شده 
است در این میان شیوع کرونا هم می تواند در 
افزایش سقط جنین تاثیرگذار باشد؛ ترس مادر 

از ابتلا خود و یا فرزندش به کرونا می تواند او 
را تحریک به سقط جنین کند.

فتحــی بــا انتقــاد از درســت اجرا نشــدن 
سیاســت های افزایش جمعیت کشور به خانه 
ملت می گوید: سازمان ها و نهادهای مربوطه 
سیاســت های افزایــش جمعیــت و تحکیم 
بنیان خانواده را به درســتی اجــرا نکرده اند؛ 
سیاســت های اجرایی رهبر انقلاب در بحث 
تشــکیل خانواده و فرزندآوری مسیر تازه ای 
برای تحکیم بنیان خانواده و افزایش جمعیت 
در جامعه اسلامی است اگر به مرحله اجرایی 
شــدن درست برسد بدون شــک مشکلی در 
فرزندآوری و تهدیدی برای ســالمندی ایران 
نخواهد بود؛ باید به دنبال راهکاری اساســی 
در مورد اجرای سیاســت های فرزند آوری در 

کشور بود.
آموزش را از کودکی آغاز کنیم

وی در ادامــه تصریح می کنــد: خانواده ها و 
مدارس گزینه های مناســبی بــرای آموزش 
فرزندان به خودمراقبتی هســتند که متاسفانه 
بنــا به دلایل مســائل فرهنگی بــه اینگونه 
مســائل کمتر پرداخت می شود در صورتی که 
اگر واقع بین باشــیم، باید آموزش را از همان 
کودکی بــه فرزندان آغاز کنیــم تا جامعه ای 

سالم داشته باشیم.
فتحی عضو کمیســیون بهداشــت و درمان 
مجلس ادامه داد: کشور ما یک کشور اسلامی 
اســت و پایبند به اصولی کــه حتی بارها در 
قرآن مطرح شــده که چنین اقدامی به منزله 
قتل عمد محسوب می شــود باید به خیلی از 
مسائل در مورد سقط های قانونی و غیرقانونی 
بپردازیم، از ازدواج جوانان تا مسائل اقتصادی 
که طرفیــن مجبور به انجــام چنین اقدامی 
نشــوند. گاهی با انجام چنین اقداماتی عواقب 
خطرناکتری به لحاظ پزشکی بانوان را تهدید 
می کنــد که بــه قیمت جان آنهــا و یا عقیم 
بودنشان ختم می شود بماند به لحاظ روحی و 

روانی هم دچار آسیب هایی می شوند.
بــه این ترتیب بــه نظر می رســد با اصلاح 
قوانین، آمــوزش و تحکیم بنیــان خانواده و 
مقابلــه با آســیب های اجتماعــی، می توان 
آمارهای سقط جنین را کاهش داد. آمارهایی 
که حکایت از مشــکلات متعدد اقتصادی - 

اجتماعی و فرهنگی در کشور ما دارد.

۳00 نفر از اعضای سازمان نظام پزشکی مشهد به کرونا مبتلا شدند

ابتکار:لایحه تامین امنیت زنان در برابر خشونت ماه آینده به مجلس تقدیم می شود

اتصال ۷0 درصد از مراکز درمانی به نسخه الکترونیک

رئیس سازمان نظام پزشکی مشهد گفت: بیش از 300 نفر از 
اعضای سازمان نظام پزشکی مشهد به کرونا مبتلا شده اند.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، علی بیرجندی نژاد 
با اشاره به تعداد پزشکان فوت شــده مبتلا به کرونا، اظهار 

کرد: از زمان شیوع ویروس کرونا تاکنون 16 نفر از مجموعه 
کادر درمان ما به شهادت رســیدند. ما در تلاشیم تا بتوانیم 
شهادت این عزیزان را مستندسازی کرده و مراحل قانونی آن 
را طی کنیم، مراحل انجام این کار مقداری پیچیده است. این 

کار نیاز به پیگیری و حمایت بیشــتری دارد تا بتوانیم مراحل 
قانونی آن را طی کنیم.

به گفته وی بیــش از 300 نفر از همکاران ما در ســازمان 
نظام پزشکی تاکنون به کرونا مبتلا شدند. این را باید مدنظر 

داشــت که این تعداد شــامل کادر درمان مانند پرستاران و 
دیگر پرســنل فعال در بخش سلامت نیست. جمع کثیری از 
پرســتاران ما و دیگر پرسنل بیمارستان ها نیز به کرونا مبتلا 

شدند.

معــاون امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری، از پایان بررســی لایحه صیانت، 
کرامــت و تأمین امنیت بانوان در برابر خشــونت در دولت و تقدیم آن تا یک ماه 
آینده به مجلس شــورای اســلامی خبر داد.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از 
خانه ملت، معصومه ابتکار  در بیان دلیل تاخیر در ارسال لایحه صیانت، کرامت و 
تأمین امنیت بانوان در برابر خشــونت از سوی دولت به مجلس، اظهار کرد: تاخیر 
ایجاد شده در ارسال این لایحه به مجلس به دلیل ایجاد تغییرات زیاد اعمال شده 
توسط قوه قضاییه بود و مجدد در کمیسیون لوایح دولت مورد بررسی قرار گرفت.
به گفته وی در ابتدا قرار بود این لایحه بدون بررســی در کمیســیون فرعی به 

مجلس ارســال شود، اما به دلیل اینکه تغییرات اعمال شده و مباحث کارشناسی 
پیرامــون آن زیاد بود، بار دیگر به کمیســیون تخصصی یــا فرعی لوایح ارجاع 
داده شــد. کار در این کمیسیون به اتمام رسیده است و در تلاش هستیم که ماه 
آینده به مجلس تقدیم شــود. گفتنی است پیشنهاد تدوین لایحه دیگری را هم 
مطــرح کرده ایم که در پی تصویب آن مجــازات پدر در صورت قتل عمد فرزند 
تشــدید شود. گفتنی است لایحه  مجازات پدر در صورت قتل عمد فرزند هم به 
کمیســیون لوایح دولت فرستاده شــد که آن را برای اعلام نظر به قوه قضاییه 

ارسال کرده است.

معــاون امور حقوقی مجلس و امور اســتان های وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی گفت: خوشبختانه ۷0 درصد از مراکز درمانی و مطب ها در 
کشور به نســخه الکترونیکی متصل بوده و به صورت آنلاین برای ما نسخه 

ارسال می کنند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، طاهر موهبتی در حاشــیه جلســه 
ارزیابی دوره ای دانشــگاه های علوم پزشکی کشور اظهار کرد: هم اکنون ۴0 
میلیون نفر در کشــور تحت پوشش خدمات سازمان بیمه سلامت قرار داشته 

که بیشترین آنها ساکنان در روستا و سایر اقشار کم درآمد هستند.
بــه گفته وی، بعد از بیمه روســتاییان، بیمه رایــگان و بیمه کارکنان دولت، 
بیمه ســلامت رتبه چهارم را به خود اختصاص داده تا جایی که بســیاری از 

خانواده های معظم شــهدا، افراد تحت پوشش بهزیستی، کمیته امداد، طلاب 
و دانشــجویان عضو آن هســتند. در حوزه کرونا، 110 هزار بیمه شده تحت 
حوزه بیمه ســلامت به دلیل ابتلا به این ویروس در مراکز درمانی و تعدادی 
نیز در مراکز آی سی یو بستری شدند که خدمات خوبی نیز به آنان ارایه شد.
موهبتــی با بیان اینکه »در حال حاضر حدود 6 هزار و 800 مرکز پاراکلینیک 
از جمله داروخانه ها، تصویربرداری و فیزیوتراپی ها نسخه پیچی های خود را به 
صورت الکترونیکی انجام می دهند«، افزود: امیدواریم تا پایان امســال انجام 
این مساله به 100 درصد برسد که البته پیش بینی ما تا امسال 80 درصد بود 
اما چون در حال حاضر پوشش ۷0 درصدی را داریم، تاکید ریاست جمهوری 
و وزیر بهداشــت این است تا 9 آذرماه امسال به طور عملی مصرف کاغذ در 

بخش دفترچه های بیمه را به حداقل برسانیم.
وی ســرانه تخت بیمارســتانی در کشــور ما 1.6 اعــلام و تصریح کرد: در 
کشــوروهای اروپایی حداقل این میزان ۷ تخت و سرانه هر تخت آی سی یو 
نیز به تناسب جمعیت، به ازای هر 100 هزار جمعیت 6.6 است اما این میزان 

در آمریکا 3۴.۴ و در سایر کشورها نیز 20 نخت است
معــاون امور حقوقی مجلس و امور اســتان های وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی کشــور با بیان اینکه باید کاری کنیم تا مردم از ســلامت 
خود صیانت کنند، تصریح کرد: خوشــبختانه در سفر به قزوین شاهد همدلی، 
همراهی و رفاقت خوب و ســازنده ای در حوزه دانشگاه علوم پزشکی با سایر 

مسوولان و دستگاه های اجرایی استان به نحو مطلوبی بودم.
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گوی سبقت صداوسیما در دستان شبکه های 
سه و نسیم

طبــق نظرســنجی جدیــد ســیما، 
شبکه های سه و نســیم هر کدام در 
مرداد 1399 با داشتن چهار برنامه در 
میان 10 برنامه دارای بیشترین تعداد 

مخاطب بوده اند.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از روابط عمومی رســانه ملی، 
بر اســاس آخرین نظرســنجی مرکز 

تحقیقات رســانه ملی، 81.۴ درصد مردم مرداد امسال بیننده برنامه های سیمای رسانه ملی 
شــامل مجموعه های تلویزیونی، فیلم سینمایی، مسابقه، سخنرانی، برنامه های گفتگو محور، 
ورزشی و اخبار بوده اند.طبق این نظرسنجی »دورهمی« شبکه نسیم با 50.۷ درصد مخاطب، 
رتبه اول جلب مخاطب را از آن خود کرده و پس  از آن، »عصر جدید 2« شــبکه سه با ۴8.8 
درصد و تکرار »خندوانه« و »کودک شــو« شبکه نسیم هم هر یک به ترتیب با 3۷.3 و 3۴ 

درصد مخاطب در رتبه های بعدی قرار گرفته اند.
»مســتند حیات وحش« شبکه مســتند با 26.5 درصد بیننده، »سمت خدا« و »اعجوبه ها« 
شــبکه ســه به ترتیب با 20.۷ و 18.۷ درصد مخاطب، »به خانه برمی گردیم« شبکه پنج با 
18.۴ درصد بیننده، »طبیب« شبکه سه با 18.2 درصد مخاطب و »شکرستان« شبکه نسیم 
بــا 1۷.8 درصد بیننده، رتبه های پنجم تا دهم را در میان 10 برنامه پرمخاطب شــبکه های 
مختلف ســیما کسب کرده اند.در همین حال، بر اساس نظرسنجی مرکز تحقیقات صداوسیما 
شــبکه نســیم هفت برنامه دارای بیش از 10 درصد مخاطب دارد به طوری که »دورهمی« 
50.۷، تکرار »خندوانه« 3۷.3، »کودک شــو« 3۴، »شکرســتان« 1۷.8، »شوتبال« 15.3، 

»ویتامین خ« 1۴.6 و »نسیم آوا« 13.2 درصد بیننده داشته اند.
بر اســاس این نظرســنجی، این برنامه ها به ترتیب موفق شدند رضایت 92.9، 91.2، 91.8، 
9۴.۴، 90.3، 81.5 و 91.3 درصد مخاطبان را به دســت آورند. شبکه سه هم 6 برنامه دارای 
بیش از 10 درصد مخاطب داشــته اســت و »عصر جدید 2« ۴8.8، »ســمت خدا« 20.۷، 
»اعجوبه هــا« 18.۷، »طبیب« 18.2، »فوتبال برتــر« 15.2 و »میدون« 13.1 درصد بیننده 
داشته اند. میزان رضایت در حد زیاد از این برنامه ها هم به ترتیب، 93.9، 95.2، ۷9.6، 95.5، 

88 و ۷9.۷ درصد بوده است.
شبکه یک سیما پنج برنامه دارای بیش از 10 درصد مخاطب را در مرداد ماه در کارنامه خود 
ثبت کرده است. در این شبکه، »دستپخت« 16.2، »سیمای خانواده« 15.2، »مسابقه ایران« 
12.1، »آفتاب شرقی« 10.۴ درصد و »صبح بخیر ایران« 10 درصد مخاطب داشتند. رضایت 
در حد زیاد مخاطبان از »دستپخت« 86.۷، »سیمای خانواده« 90.2، »مسابقه ایران« 86.3، 

»آفتاب شرقی« 90.5 و »صبح بخیر ایران« 85 درصد بوده است.
شبکه ورزش هم چهار برنامه »فوتبال 120«، »شب های فوتبالی«، »لذت فوتبال« و »ویدئو 
چک« را در باشــگاه برنامه های بالای 10 درصد بیننده داشته است. هر یک از این برنامه ها 
به ترتیب 12.۷، 12، 11.8 و 10.۴ مخاطب داشــتند و موفق شدند در حد زیاد رضایت 96.1، 

9۴.5، 93.1 و 96.۷ درصد از مخاطبان خود را کسب کنند.
»مســتند حیات وحش« و »همسفر« شبکه مســتند هم هر یک به ترتیب با 26.5 و 10.۴ 

درصد بیننده، توانستند رضایت 92.5 و 92.1 درصد بینندگان را در حد زیاد جلب کنند.
شــبکه دو ســیما هم با »بچه محل« با 15.2 درصد و »عصر خانواده« با 10 درصد بیننده 
توانســت به ترتیب رضایت 91.3 و 8۴ درصد مخاطبان این برنامه ها را به دست آورد. شبکه 
پنج هم با »به خانه برمی گردیم« توانست 18.۴ درصد بیننده را پای تلویزیون بنشاند و برای 
این برنامه رضایت 93.۷ درصد بینندگان را به ثبت برســاند. شبکه سلامت نیز با »ضربان« 
حدود 10 درصد مخاطب را پای تلویزیون نشاند و توانست برای این برنامه 81 درصد رضایت 

مخاطبانش را فراهم آورد.

»زنانی که با گرگ ها دویده اند« در استرالیا  
درخشید

فیلم سینمایی »زنانی که با گرگ ها 
بلند  فیلم  بهترین  نامزد  دویده اند« 
داستانی جشــنواره بین المللی فیلم 

مسلمانان استرالیا شد.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« 
و به نقل از روابــط عمومی، فیلم 
بــا گرگ ها  زنانی که  ســینمایی 
دویده اند بــه کارگردانی امیراطهر 
حضور  دوازدهمیــن  در  ســهیلی 
جهانی خود موفق شد بین 3 نامزد 

نهایــی بخش بهترین فیلم داســتانی در کنار 2 نماینده از ترکیــه و آفریقای جنوبی در این 
جشنواره به نام جشنواره مسلمانان استرالیا / Australian Muslim Film Festival بایستد.

زنانــی که با گرگ ها دویده اند پیش از این حضور خود را با کســب جایزه بهترین بازیگر زن 
برای لعیا زنگنه در جشنواره Italian Film Days پایان داده بود و سپس در یازدهمین حضور 
جهانی خود در ایالت کانزاس آمریکا در جشــنواره فیلم »یونیورسال« روی پرده رفت و هم  

اکنون 15شهریورماه در استرالیا روی پرده خواهد رفت.
این فیلم سینمایی با تهیه کنندگی محمدرضا شرف الدین پس از بهبود شرایط اکران در کشور، 

در ایران نیز اکران خواهد شد.
در خلاصــه داســتان این فیلم که لعیا زنگنه به عنوان تنها بازیگــر فیلم در آن نقش آفرینی 
می کند، آمده است: »هزاران سال قبل یونس شک می کند، می لغزد و آن جا که باید داستانش 
در اوج تمام شــود طعمه ماهی می گردد و شــکم ماهی آغاز داستان یونس می شود و اکنون 
هزاران سال بعد ژاله شک می کند، می لغزد و آن جا که باید داستانش در اوج تمام شود، زنانی 

که با گرگ ها می دوند آغاز می گردد«
موســیقی این فیلم با میلاد قنبری، صداگذاری حســن مهدوی، مدیریت دوبلاژ محمدرضا 
صولتی، طراحی گرافیک سینا افشــار و تدارکات با حامد نسطورپور طهرانی است. همچنین 
دســتیار اول کارگردان حســام ســامری زاده، مدیر برنامه ریزی رضا شریفی و منشی صحنه 

مهتاب شهرابی هستند.

تیتراژ برنامه محرمی با صدای رضا صادقی
قطعه تیتــراژ آغازیــن برنامه 
»با حســین )ع( حرف بزن« با 
صدای رضا صادقی منتشر شد.

روزنامه»صبح  گــزارش  بــه 
امــروز« و بــه نقــل از روابط 
برنامه  نســیم،  شبکه  عمومی 
»با حســین علیه السلام حرف 
بزن« در ششمین سال متوالی 
با طراحی و اضافه شــدن چند 
)اول  از شــنبه  بخش جدیــد 

شهریور ( و همزمان با شب سوم محرم به آنتن شبکه نسیم می آید.
هم اینک تیتراژ آغازین این برنامه با صدای رضا صادقی و با شــعری از حســین متولیان و 

تنظیم شعیب عرب آماده پخش است.
برنامه »با حسین علیه السلام« حرف بزن شب های دهه اول محرم ساعت 22 و یک بامداد، 

12:30، 18:30 روز بعد از شبکه نسیم به روی آنتن می رود.

خبر

فراخوان »جایزه ملی ادبی مشــهد« منتشر 
شد.

به گــزارش روزنامــه» صبح امــروز«، در 
فراخوان این جایزه آمده است: ادبیات همواره 
جهان دیگری پیش روی ما می گذارد، به ما 
فرصت کشــف و شــهود می دهد و دری باز 
می کند به ســمت روشــنایی. نام مشهد نیز 
در همه ایام با ادبیات پیوند خونی داشــته و 
چه نیاز از توصیف و تمجید که بزرگی چون 
حکیم توس، خود گواه روشــنی است بر این 

ادعا...
ادبیات این فرصت را در اختیار ما می گذارد تا از کشف جهان های تازه لذت ببریم، ذات ادبیات است تا جهانِ 
دیگری پیشِ روی ما بگذارد. یکســره ما را غرق در خویش می کند و از درد و رنجِ جهان واقع دور می کند 

و دنیایی مُنزَه تر به ما می نمایاند.
به همین ســبب با ارائه طرح جایزه ملی ادبی مشــهد در پی آن هســتیم تا با گردهمایی جمعی از شعرا و 
نویســندگان مستعد و خوش ذوق جوان در کنار اســاتید و بزرگان حوزه ادبیات در قالب برگزاری رویدادی 
درخور، دوباره نام مشهد را بر سر زبان ها بیندازیم؛ باشد که زیر سایه این نامِ سترگ و از برکت وجود حضرت 
علی بن موسی رضا)ع( اوقات خوش تری را به این واسطه سپری کنیم و دستاوردِ بهتری به دست آوریم و  

بر آنیم تا میزبان این »مهمانی بزرگ« باشیم.
جایزه ملی ادبی مشــهد به همت سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد در سه بخش شعر، داستان 
www. و روایت نگاری و در ســطح ملی برگزار می شود. علاقمندان جهت کسب اطلاعات بیشتر به وبگاه

artmashhadevent.irمراجعه نمایند.

بر اســاس اطلاعیه جدید بیمارستان جم، با 
بهبود وضعیت سلامتی محمدرضا شجریان، 
از  این هنرمند پیشکسوت  کارهای ترخیص 
بیمارستان در حال انجام است و ادامه مراحل 

درمان در منزل او انجام می شود. 
به گزارش روزنامه»صبح امروز«، بیمارستان 
جم در اطلاعیه شماره 8 خود در تاریخ شنبه 
)اول شــهریورماه( با تاکید بر بهبود وضعیت 
نوشته  اســتاد محمدرضا شجریان  سلامتی 
اســت:»در راستای اطلاع رســانی به مردم 
هنردوســت و هم میهنان عزیز به استحضار 
می رساند، امروز شرایط عمومی، قلبی، ریوی 

و تنفســی استاد پایدارتر و بهتر از روز قبل اســت و اقدامات لازم در خصوص ترخیص ایشان از مجموعه 
بیمارستان جم و انجام ادامه درمان در منزل در حال انجام است.«

حسن عباسی از دوستان و پزشکان معالج استاد آواز ایران هم در مطلبی جداگانه در صفحه شخصی اش در 
اینستاگرام اعلام کرده است که خبر ترخیص این هنرمند کمتر از ۴8 ساعت دیگر اعلام می شود.

محمدرضا شــجریان به دلیل آنچه از سوی پزشک معالجش شوک عفونی عنوان شد، صبح روز شنبه )25 
مرداد ماه( به بیمارستان جم منتقل و از همان زمان در بخش آی سی یو )مراقبت های ویژه( بستری است. 
بیمارســتان جم روز چهارشنبه )29 مردادماه( اعلام کرد که فشــار خون محمدرضا شجریان بدون داروی 
حمایتی نرمال اســت. تغذیه برای او آغاز و ســطح هوشیاری اش نسبت به قبل بهتر است. همچنین حسن 
عباســی روز جمعه، 31 مرداد ماه از تلاش پزشــکان برای ترخیص محمدرضا شجریان ظرف دو، سه روز 

آینده خبر داده بود.
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گفتگو با ترانه سرای جدیدترین اثر علیرضا قربانی؛

دلم گرفته برادر
اساس  بر  یا  شعرها  غالبا 
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اساس  بر  یا  ســبک، 
نبودن  یــا  بودن  دارا 
و  عروضــی  وزن 
چگونگــی قافیــه و یا 
مثلا بر اساس قالب طبقه 
می شــوند که البته، شاید 
بعضا مواردی دیگر را نیز 
بــرای ایــن طبقه بندی 
درنظر بگیرند. اما ترانه را 
نمی توانیم به هیچ یک از 
این طبقه بندی ها محــدود کنیم. جالب تر از 
آن که این تقســیم بندی ها را به نحوی در 
مورد خــود ترانه هم می توان بــه کار برد. 
چراکه ترانه های موزون و بی وزن را می توان 
با اشــعار کلاســیک و نیمایی و سپید )البته 
فارغ از بحث محتوایی( مطابقت داد. از سوی 
دیگر، ترانه به عنوان قالب مطرح نیســت، 
بلکــه خود از قالب های شــعری اســتفاده 
می کند و ترانه های موزون و مقفی بر اساس 
لباس غزل، چهارپاره  قافیه  جای قرار گیری 
و... را بــه تــن می کننــد. در ایــن میان 
ملموس ترین تعریف از ترانه این است که هر 
شــعری که قابلیت موسیقایی داشته باشد را 

می توان ترانه دانست.
این توضیحات بهانه ای بود تا با ترانه سرای 
جدیدترین اثرخواننده مطرح کشــور اســتاد 
علیرضا قربانی گفتگو کنیــم. مریم مروج، 
متولد 1369 در قوچان اســت و در رشــته 

ادبیات فارســی، کارشناســی ارشــد دارد و 
در کنار شــعر، دوتار نیز می نوازد و تدریس 
می کنــد.  وی در ســال 1385 مقام برتر در 
»جشنواره استانی شعر رضوی« و مقام سوم 
در بخش شعر کلاســیک کنگره بین المللی 
شــعر »از توس تا نیشــابور« را کسب کرد. 
همچنین در جشنواره شعر و مشاعره دانشگاه 
بیرجند نیز در سال139۴ جزو نفرات برگزیده 
بود و از انجایی که در نوازندگی نیز دســتی 
دارد در ســال 1395 در دهمین »جشنواره 
ملی موســیقی جوان« جزو نفــرات برتر در 
بخش تک نوازی دوتار شــد. او برای ورود 
بــه دنیای هنر خود را مدیون پدرش می داند 
و میگوید که پدرش نوازنده و ســازنده ساز 
اســت و دوتار را در حوالی 15 سالگی به او 
آموخته و از همان سال های ابتدای کودکی، 
در فضایی آغشــته با شعر و موسیقی بزرگ 
شــده اســت. گفتگوی ما را با این هنرمند 

جوان بخوانید؛
از ورودتان به دنیای شعر بگوئید؟

به عقیده من بخشــی از هنر ذاتی اســت. 
پدربزرگ من سرپرســت رقــص کُردی و 
عموی پدرم ســازنده ســاز بودند و پدرم نیز 
نوازنده دوتار، کمانچه و ســازهای کوبه ای 
است و کارگاه ســاخت دوتار و تعمیر ادوات 
موســیقی دارد. همه خانواده به نوعی با هنر 
در ارتباط بودند و بی شــک قرار گرفتن در 
چنین محیطی به کشف استعدادهای هنری 
می انجامد. جرقه شــعر در من نیز از همان 

با انجمن ادبی »خبوشــان«  15 ســالگی، 
در قوچان، زده شــد و با توجــه به اینکه در 
زمینه موســیقی فعالیت داشتم از همان ابتدا 
با عروض و قافیه آشــنایی داشتم .به مرور 
بــا فعالیت و حضــور در انجمن های ادبی و 
شرکت در جشنواره های شــعر علاقه ام هر 
روز بیش از پیش می شــد و اولین شعرم را 
نیز در همان سن نوشتم و اکنون نیز در کنار 

شعر، مشغول آموزش دوتار هستم.
قطعه »دلم گرفته« چطور متولد شد؟

این قطعه بــا ملودی و آواز اســتاد قربانی، 
تنظیم حســام ناصری بزرگوار و شــعری از 
من در آلبوم »با من بخوان« منتشــر شــده 
است و اولین همکاری من با استاد قریانی و 
البته اولین ترانه منتشر شده از من در دنیای 
موسیقی اســت و تا پیش از این کار منتشر 
شــده ای ندارم. تا کنون که بازخورد خوبی از 
مخاطبان دریافت کــردم و عده ای معتقدند 
با حال و هوای ایــن روزهای ایران عجین 

شده است.
و چطور با علیرضا قربانی برای کار ارتباط گرفتید؟

غــزل »دلــم گرفته« بــه ده ســال پیش 
برمی گردد که کاملا بداهه نوشــته شده بود. 
به خاطر دارم شــهیدی را در آن خطاب قرار 
داده بودم و میگویم »دلــم گرفته برادر« و 
دوست داشتم این شــعر با صدای گیرا و با 
ابهتی مانند اســتاد قربانی خوانده شــود. اما 
راستش فکرش را نمی کردم که استاد آن را 
اجرا کنند. حدود ســال گذشته شعر را برای 

استاد قربانی ارسال کردم و از شعر خوششان 
آمــد و این کار، آغاز همکاری ما شــد و به 
امید خدا، در طی صحبت هایی که داشــتیم 

همکاری ما ادامه خواهد داشت.
ترانه های امروزی را چطور ارزیابی می کنید؟

امروزه شــعر و ترانه های ســخیف خیلی زیاد 
شده اســت و گاها با شاعر و ترانه سرایی روبرو 
می شویم که با استفاده از کلماتی مثل» لعنتی« 
خــود را به روز نشــان داده و به نســل جوان 
نزدیکتــر می کند و با این ابیات خود را شــاعر 
نیز می داند. البته آســیب این نــوع ترانه و آثار 
موســیقیایی، متوجه فضای مجازی نیز هست، 
چراکه دست همه را برای انتشار هر مطلبی به 
نام شــعر باز گذاشته است. در این میان کسانی 
که کارها را برای خواندن انتخاب می کنند باید 
خیلی مراقب باشند، چراکه شعر در ذهن و روح 
آدم ها تاثیــر می  گذارد، بنابرایــن باید گزینش 
آثار به درســتی انجام پذیرد. اگر آهنگســازها 
و خواننده ها به ســمتی بروند که شــعر خوب 
بخوانند، به دنبال اشعاری که با کلمات سخیف 
گوش شنونده را آزار می دهد، نمی روند و ادبیات 

نیز به قهقهرا کشیده نمی شود. 
در چه قالب هایی شعر می نویسید و آیا زمان آن 
فرا نرسیده که مجموعه ای از اشعارتان را منتشر 

کنید؟
من در اکثر قالب ها مثل رباعی، شــعر نو و 
اما غالبا اطرافیان  ترانه شــعر می نویســم. 
بیشــتر من را به عنوان غزل سرا می شناسند. 
در ارتباط با چــاپ کتاب هم باید بگویم که 

هر چقدر آدم جلوتر می رود، احساس می کند 
هنوز به پختگی نرســیده و شعرش جایگاه 

چاپ ندارد.
حضور در جلسات و انجمن های شعری را به چه 

میزان در پیشرفت شاعران موثر می دانید؟
جلسات شعر بیشــتر برای تازه واردها است 
که می خواهند با فضای شــعر آشــنا شوند. 
من اوایــل در انجمن ها شــرکت می کردم، 
اما حالا حدود پنج یا شــش سالی است که 
حضور ندارم و بیشتر زمانم را روی تمرین ها 

می گذارم و در این مقوله تمرکز می کنم.
ارزیابی  چطور  را  مردم  زندگی  در  هنر  جایگاه 

می کنید؟
هنر بی نهایت نیاز جامعه است، اما در مقابل 
این روزها موســیقی به همراه شعر و کتاب، 
از ســبد فرهنگی جامعه حذف شــده است. 
بنابراین فکری یــرای هنر و اهالی هنر باید 
کرد. موسیقی تاثیر گذار در روحیه مردم است 
و در برهه کنونی، هنر درمانی مبحثی اثبات 
شده است که برای درمان بیماری ها تجویز 

می شود.
و به عنوان حرف آخر؟

مردم بایــد بدانند در چه زمینه ای اســتعداد 
دارند و واقعا برای آن وقت بگذارند و فقط به 
دنبال پســت، مقام و پول نباشند. چراکه هر 
کاری که با دل انجام شــود، نتیجه می دهد. 
امیــدوارم فضای کار و فعالیــت برای همه 
پیش بیاید و از استاد قربانی که این فرصت 
را برای من پیش آوردند بسیار سپاسگزارم.     

افتتاح حسینیه کتاب در اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی
»حســینیه کتاب« هیات مجازی کتابخانه های عمومی 
خراســان رضوی همزمــان بــا شــروع محرم الحرام 

حسینی)ع( آغاز به کار کرد.
بــه گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقــل از روابط 
عمومی، مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی 
ضمن تســلیت شروع ماه محرم و ایام حزن و اندوه اهل 
بیت)ع( گفت: اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی با هــدف بهره گیری از فضای مجــازی در ایام 
کرونا، برای اولین بار در کشور در ایام عزاداری و حزن و 
ماتم اباعبدالله الحسین)ع(، اربعین حسینی و دهه پایانی 
ماه صفر و ایام رحلت حضرت رسول)ص( و شهادت امام 
حســن مجتبی)ع( و امام رضا)ع( فعالیت های فرهنگی 
و مذهبی خود را تحت عنوان »حســینیه کتاب« انجام 

خواهد داد.
وی ادامه داد: این حســینیه  به همت کتابداران استان و 
با هدف ترویج فرهنگ حسینی در ایام ماه محرم و صفر 
و با توجه به شــرایط خاص محرم امســال با محوریت 
کتاب ارائه شــده و  به عنوان بزرگ ترین هیات مجازی 
کتابخانه های عمومی استان به وسعت دل های عاشقان 
حسین علیه السلام به عنوان محفل سلوک عاشورایی در 
راستای دانایی، شــور و بصیرت فرهنگ حسینی فعالیت 

خواهد کرد.
در ادامه این مراســم قائم مقام مرکز رســیدگی به امور 
مســاجد خراسان شــمالی، رضوی و جنوبی نیز در این 
مراســم گفت: ابتلای جوامع بشری به مشکلاتی مانند 

شــیوع ویروس کرونا از جمله امتحانات الهی اســت که 
دارای برکات نیز خواهد بود. بعد از شــیوع ویروس کرونا 
محدودیت هایی برای اجتماعــات و تجمعات مردمی به 
وجود آمد و بر همین اساس شبکه های اجتماعی و فضای 

مجازی بیشتر مورد توجه قرار گرفت.
وی با اشــاره به اینکه شیوع ویروس کرونا، باعث توجه 

بیشــتر به فضای مجازی شــد، ادامه داد: میدان بزرگ 
فضای مجازی متاســفانه کاملا مورد توجه معاندین دین 
و مبانــی اخلاقی قرار گرفته و بــه نوعی آن را تصاحب 
کرده اســت و حمله به بنیانهای اعتقادی، فکری و حتی 
 فطرت انســانی از مهمترین اهداف استکبار در این حمله

 است.

وی تاکید کرد: خوشــبختانه بعد از شیوع ویروس کرونا 
رشــد بســیار خوب و زاید الوصفی در استفاده از فضای 
مجــازی در جهت ارزش ها و اهداف  مقدس انســانی و 
اسلامی را در کشور شاهد بودیم که افتتاح حسینیه کتاب 
اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی که بدون 
شــک تعبیر تازه و ابتکاری نو محسوب می شود، از این 

دست از برنامه ها در فضای مجازی است.
وی از اقدام تحســین برانگیــز اداره کل کتابخانه های 
عمومی خراســان رضوی در  ایجاد هیات مجازی با نام 

حسینیه کتاب تقدیر کرد.
شــایان ذکر اســت محفل سلوک عاشــورایی در محل 
حســینیه کتاب اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان 
رضوی اقدام به تهیه و تدوین برنامه های عاشــورایی با 
محتوای ســخنرانی، معرفی کتاب در سه حوزه کودک، 
نوجوان و بزرگسال با محوریت عاشورا و وقایع ماه محرم 

و صفر، مداحی و مقتل خوانی می کند. 
»یــک اربعین کتاب : با معرفی کتاب از روز عاشــورا تا 
اربعین حســینی« نیز یکی دیگر از برنامه های حســینیه 
کتاب اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در 

ایام ماه محرم و صفر خواهد بود.
برنامه هــای تولیــدی »حســینیه کتــاب« در دهــه 
اول محــرم بــه مدت 55دقیقه هر شــب ســاعت 21 
اداره کل  آپــارات  اینســتاگرام و  از طریــق صفحــه 
 کتابخانه هــای عمومــی خراســان رضوی بــه آدرس
 @KHORASAN.RAZAVIPL.IR پخش می شود.
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تعامل شهرداری، دستگاه قضایی و نیروی 
انتظامی موثر در پیشگیری از تخلفات ساخت 

وساز
معاون امور اجتماعی و پیشگیری از جرم دادگستری 
خراسان رضوی گفت: هماهنگی شهرداری، دستگاه 
قضایی و نیروی انتظامی در پیشــگیری از تخلفات 

حوزه ساخت و ساز تاثیر بسیار زیادی خواهد داشت
ســید امیر مرتضــوی روز گذشــته  در هجدهمین 
جلسه شورای شــهرداران مناطق شهرداری مشهد 
که با موضوع پیشــگیری از تخلفات حوزه ساخت و 

ســاز برگزارشد، ضمن تشکر از اقدامات شــهرداری مشهد در این حوزه اظهار کرد: اگر بخواهیم در امر 
پیشگیری از جرم و تخلف موفق باشیم، باید به سه نکته توجه داشته باشیم.وی افزود: نکته اول در این 
راستا این است که باید قبل از اقدام در خصوص موضوعی ابتدا مطالعه و تحقیق کنیم و این مطالعه و 
تحقیق نباید صرفا تئوری باشد، بلکه باید عملی و کارگاهی نیز باشد.معاون امور اجتماعی و پیشگیری 
از جرم دادگســتری خراسان رضوی بیان کرد: لذا پایه و اساس پیشگیری از هر جرم و تخلفی از جمله 
ساخت و ســاز باید مطالعه باشد و نباید اقدامی هیجانی انجام شود زیرا اقدامات هیجانی تاثیر مثبت و 
بادوامی نخواهد داشت.مرتضوی خاطرنشان کرد: اگر بخواهیم در پیشگیری از وقوع جرم موفق باشیم 
باید کار مشــارکتی انجام دهیم، لذا اگر برای پیشــگیری از تخلفات چند دســتگاه و سازمان کنار هم 
قرارنگیرند کار درست انجام نمی شود.وی اضافه کرد: اگر شهرداری با تمام توان و امکانات به تنهایی 
بخواهد جلو تخلفات را بگیرد، نمی تواند و معتقدیم برای موفقیت حتما باید سایر دستگاه و سازمان ها 

در کنار شهرداری قرار بگیرند.
معاون امور اجتماعی و پیشــگیری از جرم دادگستری خراسان رضویًرویم و ساخت و سازی را تخریب 
کنیم، نوعی ضایع کردن بیت المال اســت و جلوی تخلف را هم نمی گیرد لذا باید به دنبال پیشگیری 
برویم.وی ادامه داد: در مجموع معتقدیم هرجا که مثلث شــهرداری، دستگاه قضایی و نیروی انتظامی 
کنار هم قرارگرفته اند و هماهنگ بوده اند، مدیریت شــهری در توســعه شهر و پیشگیری از تخلفات 

موفق بوده است.

افزایش ۱7 هزار متر مربعی فضای سبز در سال 99 
شــهردار منطقه ثامن مشهد گفت: افزایش 1۷ هزار 
متر مربعی فضای ســبز منطقه ثامن با اجرای ره باغ 
نعیم در سال جاری محقق می شود.به گزارش صبح 
امــروز، مصطفی نعمتی که در یکی دیگر از روزهای 
طرح نهضت پاسخگویی شهرداران مناطق 13 گانه، 
پاســخگوی تماس های شهروندان از محل دفتر کار 
خود بود، در مورد مهم ترین درخواست های شهروندان 
که مربوط به حوزه فضای سبز می شد، اظهار کرد: با 

توجه به مطالبات به حق، شهروندان از شهرداری منطقه ثامن برای ایجاد زیرساخت ها در محدوده اطراف 
حرم مطهر، آن هم 25 سال بعد از گذشت اجرای طرح نوسازی و بهسازی، این مهم را در دستور کار خود 
قرار داده ایم.وی افزود: در حوزه فضای سبز، که بیشترین درخواست شهروندان از منطقه ثامن در تماس 
با 13۷ بوده اســت، بالاترین میزان توســعه را در دستور کار قرار داده ایم که یکی از آن پروژه ها، اجرای 
ره باغ نعیم به مســاحت 1۷ هزار متر مربع است.شهردار منطقه ثامن بیان کرد: موضوع پیاده روسازی 
نیز همواره از مطالبات اصلی شهروندان است که این امر در سطح منطقه و به خصوص در خیابان های 
اصلی منتهی به حرم مطهر اجرایی شــده است. در سال گذشته نیز توانستیم 59 هزار و ۴00 متر مربع 
پیاده رو سازی انجام دهیم، یعنی یک و نیم برابر 10 سال گذشته، پیاده روسازی و بهسازی پیاده رو با 
استانداردهای روز در منطقه ثامن انجام شده است، امسال هم در خیابان های بهجت، خزعلی، اندرزگو و 
شارستان، پروژه های پیاده روسازی در دستور کار قرار دارد.نعمتی ضمن اشاره به این مطلب که در حوزه 
آســفالت نیز برخی از خیابان های اصلی منطقه مانند طبرسی نیازمند مرمت آسفالت است، خاطرنشان 
کرد: بخش دیگر درخواست های شهروندان در این حوزه مربوط به آسفالت تملکات صورت گرفته است 
که تخریب شده و به زمین خاکی تبدیل شده اند، که این کار نیز توسط گروه های لکه گیری و آسفالت 
منطقه انجام می شــود و موارد اعلامی شهروندان در این خصوص به 13۷نیز، بلافاصله در دستور کار 

قرار گرفته و اجرایی می شود. 

خبر

مدیرعامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری مشهد گفت: مناسب 
سازی فضای استفاده توانیابان از حمل و نقل عمومی از برنامه های جدی مدیریت 

شهری و شورای اسلامی شهرمشهد است.
 به گزارش صبح امروز احمدمحبی در حاشــیه دیدار با مدیرکل ســازمان بهزیستی 
خراسان رضوی و مدیر بهزیستی مشهد ضمن تاکید بر لزوم بهرمندی توانیانیابان از 
حمل و نقل عمومی، اظهار کرد: در سال گذشته 51 دستگاه تاکسی سدان در شبکه 
133 برای اســتفاده توانیابان مناسب سازی شده و تجهیز حدود 50 دستگاه دیگر تا 

پایان سال جاری در دستور کار قرار گرفته است.
وی افزود: همچنین در جهت تســهیل و تشــویق توانیابان از حمل و نقل عمومی 

تعداد یک هزار و 200 من کارت شــخصی ســازی شده با 50 درصد تخفیف برای روزانه دو سفر در اختیار سازمان بهزیستی 
قرار گرفته است.

مدیرعامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکســیرانی شهرداری مشهد خاطرنشــان کرد: تجهیز و تحویل دو دستگاه ون به 
آسایشگاه توانیابان امام خمینی )ره( و در نظر گرفتن سرویس های رایگان جهت استفاده دیگر مراکز مرتبط از دیگر خدمات 

مدیریت شهری در این زمینه است. 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی از بهره برداری 
13 پروژه تاسیسات گردشگری در هفته گرامیداشت دولت خبر داد.

به گزارش صبح امروز، ابوالفضل مکرمی فر با اعلام این خبر افزود: حجم ســرمایه 
گذاری این پروژه ها 2100 میلیارد ریال اســت کــه برای حدود 23 میلیارد و 650 

میلیون ریال تسهیلات بانکی به این پروژه ها پرداخت شده است. 
مکرمــی فر با بیان این کــه پروژه های افتتاحی در هفته دولت شــامل هتل، هتل 
آپارتمان، مرکز تفریحی و سرگرمی، مهمانپذیر، سفره خانه سنتی، اقامتگاه بوم گردی، 
مجتمع گردشــگری، مجتمع خدمات رفاهی است، اظهار کرد: با بهره برداری از این 

13 پروژه تعداد 29۷ نفر شاغل می شوند.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی با اشاره به سیاســت تمرکز زدایی از مشهد و توزیع سرمایه گذاری در 
استان گفت: تعداد ۷ پروژه تاسیسات گردشگری در مشهد و 6 پروژه تاسیسات گردشگری در شهرستان های استان به بهره  

برداری می رسد.
هم اکنون اســتان خراســان رضوی با بیش از دو هزار و 500 واحد تاسیسات گردشگری رتبه نخست این بخش در کشور را 

داراست.

استفاده فراگیر توانیابان از حمل و نقل عمومی از برنامه های مدیریت شهری مشهد  ۱3 پروژه تاسیسات گردشگری در خراسان رضوی بهره برداری می شود

 بیش از ۱۰۰ آژانس مسافرتی در خراسان رضوی تعطیلی موقت تقاضا کرده اند:

دومینوی تعطیلی کرونایی در دفاتر خدمات مسافرتی
ســخن گوی انجمن صنفی دفاتــر خدمات 
مسافرتی خراسان رضوی از ارسال درخواست 
بیش از 100 آژانس مســافرتی سطح استان 
برای تعطیلی موقت به دلیل شــرایط ایجاد 

شده بر اثر شیوع کرونا خبر داد.
مجید فرقانی در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
وضعیت آژانس های مسافرتی استان در پایان 
ششــمین ماه از شیوع کرونا، ضمن بیان این 
که خسارات برآوردشــده صنعت گردشگری 
در کل ایــران رقمی حدود 12هــزار میلیارد 
تومان بــوده و تاکنون بیش از 1000 میلیارد 
آن سهم استان خراسان رضوی است، اظهار 
کرد: علی رغم صحبت هــای انجام گرفته و 
مصوبــات، دفاتر خدمات مســافرتی تاکنون 
هیچ مبلغی بابت کمک هــای مالی دریافت 
نکرده اند. هم چنین اخیرا گفته شده که اماکن 
اقامتی مانند هتل ها از پرداخت مالیات ارزش 
افزوده معاف شــوند. این در حالی است که 
برای دفاتر خدمات مسافرتی چنین موضوعی 

در نظر گرفته نشده است. لذا خواسته ما این 
است که دفاتر خدمات مســافرتی همچون 
دیگر تاسیســات اقامتــی از ایــن معافیت 
برخوردار شــوند.وی با اشاره به این که بیش 
از 90 درصد دفاتر خدمات مســافرتی استان 
در ســامانه کارا برای دریافت تسهیلات ثبت  
نام کرده اند، افــزود: از موضوع خود بیمه که 
بگذریم، گاه بانک ها آن قدر مســئولان دفاتر 
خدمــات مســافرتی را درگیــر کاغذبازی و 
سنگ اندازی هایشان کردند که برخی دفاتر از 

دریافت تسهیلات پشیمان شدند.
ســخن گوی انجمن صنفی دفاتــر خدمات 
مسافرتی خراسان رضوی گفت: ما در استان 
حدود ۴۷8 دفتر خدمات مسافرتی تحت نظر 
میراث فرهنگی داریم که در حال حاضر فعال 
هســتند. ولی تعــدادی از آژانس ها به خاطر 
شرایط فعلی تقاضای تعطیلی موقت کرده اند 
و در حال حاضر تعداد این درخواســت ها به 
بیش از 100 آژانس می رسد. بنابراین تقریبا 

80 تــا 90 درصد دفاتر مســافرتی در ظاهر 
فعال اند ولــی عملا به دلیــل وضع موجود 

تعطیل هستند و فعالیتی ندارند.
اعلام آمادگی هواپیمایی ترکیه برای از 

سرگیری پروازها از چندین شهر ایران به 
مقصد استانبول

فرقانــی در خصوص پروازهــای خارجی در 
حال انجام بیان کرد: در حال حاضر شــرکت 
هواپیمایی قطر )Qatar airways( در زمینه 
پروازهای خارجی از مبداء اســتان خراســان 
و شهر مشــهد یکه تاز شــده؛ چرا که فعلا 
هواپیمایی های دیگر حضور ندارند. هواپیمایی 
ترکیــه )Turkish airlines( نیز اعلام کرده 
از تاریخ اول ماه ســپتامبر یا 11 شهریورماه 
پروازهــای خود را از چندین شــهر از جمله 
مشهد به مقصد استامبول از سر می گیرد. اگر 
این پروازها انجام شــود، احتمال دارد قیمت  
بلیت ها از مبالغ سرسام آور شرکت هواپیمایی 
قطــر و یا حتی در مســیرهای نزدیک مانند 

مشهد یا تهران به استامبول، مقداری تعدیل 
شــود. از طرفی بسیاری از کشورها نیز برای 
ورود مسافر شــرایط سختی را وضع کرده اند 
و عملا امکان مسافرت به آن ها وجود ندارد.

وی در خصوص تســویه حساب ایرلاین ها با 
دفاتر خدمات مســافرتی به دلیل لغو خدمات 
ســفر با شــیوع کرونا ادامــه داد: برخی از 
شرکت های هواپیمایی تاکنون تسویه حساب 
خود را انجــام دادند. با این حــال بعضی از 
شــرکت های خارجی این کار را انجام نداده  
و آن را بــه بعد موکول کرده اند. از ســوی 
دیگــر موضوع اصلی این اســت که ما از 6 
ماه گذشته هیچ گونه درآمدی نداشتیم که به 
امید آن بخواهیم حتی هزینه های ثابت خود 
مانند اجاره بها، حقــوق کارکنان و مالیات را 

پوشش دهیم.
فرقانی پیرامون ابلاغیه »تســهیل شــرایط 
فعالیت تاسیسات گردشگری و دفاتر خدمات 
مسافرتی در دوران شــیوع کرونا« افزود: در 

بخش نامه ای که میراث فرهنگی استان آن را 
ابلاغ کرده  است، بندهایی در رابطه با فعالیت 
دفاتر خدماتی اســتان آمده کــه با امضای 
فرهنگی  میراث  وزارت  گردشــگری  معاون 
و گردشــگری به دست ما رســیده است. از 
برخــی بندهای آن می توان به اجازه موافقت 
با تعطیلی دفاتر خدمات مســافرتی استان در 
صورت درخواســت، تعدیل متــراژ واحدها و 
اســتفاده از واحدهای اداری در صورت تایید 
اداره میراث فرهنگی و گردشــگری، امکان 
استفاده از اجاره نامه های ثبتی ساده در دفاتر 
املاک و امکان پرداخت ضمانت نامه ها تماما 

به صورت سفته  اشاره کرد.
ســخنگوی انجمــن صنفی دفاتــر خدمات 
مســافرتی خراســان رضــوی بیــان کرد: 
پیش بینی ما این است که حداقل تا عید سال 
جدید هیچ تغییری در اوضاع ایجاد نمی شود 
و احتمال زیاد تعطیلات عید سال آینده را نیز 

همچون امسال از دست خواهیم داد.

عملیات اجرایی پارکینگی با ظرفیت ۱250 خودرو در میدان شهدا آغاز می شود
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: عملیــات اجرایــی پارکینگی با 
ظرفیــت توقف هزار و 250 خــودرو در میدان 

شهدا ظرف دو ماه آینده آغاز می شود.
به گــزارش صبح امــروز خلیــل الله کاظمی 
درحاشیه مراســم رونمایی از پارکینگ مکانیزه 
به روز رسانی شده باغ ملی که با حضور جمعی 
از اعضای شــورای اسلامی شــهر انجام شد، 
درخصــوص احداث پارکینگ در مبادی ورودی 
حــرم مطهر اظهار کرد: برای اعمال محدودیت 
تردد خودروها پیرامون حرم مطهر باید در کنار 
تقویت حمل و نقل عمومی و مناســب سازی 
پیاده راه هــا، پارکینگ هایــی را برای پارک 
خــودرو در مبادی ورودی حــرم مطهر در نظر 

بگیریم .
وی افزود: یکی از ایــن پارکینگ ها در میدان 
شــهدا احداث خواهد شــد که اکنون زمین آن 
تحویل گرفته شده و در حال آماده سازی اسناد 

مناقصه برای احداث این پارکینگ هستیم .
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد با اشــاره به این که عملیــات اجرایی 
پارکینگ میدان شــهدا ظرف یکی دو ماه آینده 
آغاز خواهد شــد، بیان کرد: با این کار زائران و 
مجاروان می توانند در هنگام تشــرف به حرم 
مطهر خودروهای خود را در این پارکینگ پارک 
کرده و با استفاده با اتوبوس برای زیارت به حرم 

مطهر مشرف شوند.
کاظمی خاطرنشــان کرد: در کنــار پارکینگ 
میدان شهدا، پارکینگی در میدان بسیج احداث 
خواهد شد که برای احداث این پارکینگ درحال 
مذاکره با شــرکت برق هســتیم و به توافقاتی 
هم دست پیدا کرده ایم، همچنین در خصوص 
احــداث پارکینگ در میدان شــهید گمنام نیز 
مذاکراتی را از طریق استانداری با شرکت نفت 
برای در اختیار گرفتن زمینی انجام داده ایم که 

هنوز به نتیجه نرسیده است.
وی اضافه کرد: حداکثر ظــرف یک ماه آینده 

پارکینگ هوشــمند مجد با ظرفیت پارک هزار 
و 200 خــودرو نیز به بهره برداری می رســد 
که شــهروندان می توانند خودرو خود را در این 
پارکینگ پارک کرده و با اتوبوس های بی آرتی 

به حرم مطهر مشرف شوند.
بهره برداری از پارکینگ آزادی ظرف سه 

ماه آینده
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد به روند احداث پارکینگ و پایانه بزرگ 
آزادی اشاره کرد و گفت: پارکینگ آزادی نیز با 
500 فضای پارک خودرو ظرف ســه ماه آینده 

آماده بهره برداری خواهد شد.
کاظمی با اشــاره به وضعیــت پارکینگ های 
مکانیــزه تصریح کرد: در بعضی از نقاط شــهر 
بــه دلایل مختلف از جملــه محدودیت فضا و 

در مقابل تراکم و تقاضای بالای ســفر، نیازمند 
پارکینگ هســتیم و به ناچار مجبور هســتیم 
کــه از پارکینگ ها مکانیــزه در برخی از نقاط 
شــهر اســتفاده کنیم.وی ادامه داد: در مجموع 
حدود 23 پارکینگ مکانیزه در 1۴ نقطه شــهر 
بــا ظرفیت 551 جای پــارک وجود دارد که به 
دلایل مختلفی از جمله نداشتن کارایی و ایمنی 
لازم مورد اســتقبال قرار نگرفته بود به همین 
دلیل مصوبه ای در شــورای چهارم به تصویب 

رسید که این پارکینگ ها به فروش برسند.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: اما با این وجود ابتدا به دنبال این 
بودیم که در صورت امکان بتوانیم مشــکلات 
این پارکینگ ها را برطرف و از آن ها اســتفاده 

کنیم .

واگذاری رفع مشکلات اورهال و به روز 
رسانی پارکینگ مکانیزه باغ ملی به شرکت 

دانش بنیان
کاظمی اظهار کرد: در این مســیر مشخص شد 
که تعدادی از شــرکت های دانش بنیان داخل 
کشور توانایی به روز رســانی و رفع مشکلات 
پارکینگ های مکانیزه را دارند لذا سال گذشته 
بــه صورت پایلــوت اورهال و به روز رســانی 
پارکینــگ مکانیزه باغ ملی را بــه یکی از این 
شرکت ها واگذار کردیم که امروز شاهد تکمیل 

و بهر برداری مجدد از این پارکینگ هستیم.
وی افزود: خوشــبختانه اکنون مجموع دغدغه 
ها و مشــکلاتی که در ایــن پارکینگ مد نظر 
بود توســط این شرکت دانش بنیان در کمترین 
زمان و به بهترین شکل با هزینه ای حدود یک 

میلیارد و 500 میلیون تومان برطرف شده است.
کاظمی با بیــان این که پس از آن که مطمئن 
شدیم می توان با بروزرسانی مشکلات موجود 
در پاریکنگ هــای مکانیزه را برطرف و از آنها 
استفاده کرد، لایحه ای را به شورای شهر ارائه 
کردیم تا مصوبه فروش ایــن پارکینگ ها لغو 
شود، بیان کرد: پس از تایید کارشناسان این کار 
انجام و حــدود 22 میلیارد تومان برای تعمیر و 
به روز رسانی 22 پارکینگ مکانیزه باقی مانده، 

اعتبار در نظر گرفته شد.
وی اضافــه کرد: بــرای به روز رســانی این 
پارکینگ هــای مکانیزه درحــال آماده کردن 
اسناد مناقصه هستیم که تا دو ماه دیگر مناقصه 
برگزار و عملیات اجرایی به روز رسانی پارکینگ 

های مکانیزه آغاز خواهد شد.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشهد تصریح کرد: در کنار به روز رسانی، برخی 
از این پارکینگ ها که در جای نا مناســبی قرار 
دارند نیز بــه مکان های مناســب انتقال داده 

خواهند شد.
کاظمــی عنوان کرد: همچنین در کنار این کار، 
برای بهبود ســیما و منظر شهری نیز ظاهر این 
پارکینگ ها با طراحی های زیبا تبدیل به المان 
شهری خواهد شــد که اولین پارکینگ مکانیزه 
ای که به روز رســانی و زیبا سازی خواهد شد، 

پارکینگ چهارراه آزاد شهر خواهد بود.
وی ادامــه داد: در مجمــوع علیرغم این که در 
حال حاضر دارای بیش از 13 هزار فضای پارک 
خودرو غیر حاشیه و حدود 30 هزار پارک حاشیه 
ای در نقاط مختلف شــهر هســتیم اما مشکل 
نبود تناسب پارکینگ با تعداد خودروها یکی از 

معضلات اساسی شهر مشهد است.
هم چنیــن محمد مهدی اســدی، مدیرعامل 
شــرکت توســعه ارتباطات ترافیکی شهرداری 
مشهد گفت: این پارکینگ با هزینه بیش از یک 
میلیارد و 500 میلیون تومان تعمیراساسی، ایمن 

سازی و به روز رسانی شده است.

مفقودی
 برگ ســبز موتور ســیکلت تکتاز مدل 1391 به شــماره پلاک ۴222۷ – ۷۷5 به نام صولت انحصاری مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز خودرو ســواری پراید131 مدل 1396 به شــماره پــلاک ۷۴ ایران 9۴2 د ۴8  به شــماره موتور 
M135980655 و شماره شاسی 055119 به نام جلال صادقی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 برگ سبز خودرو وانت سیستم پیکان تیپ 1600 مدل 13۷6 به شماره پلاک 32 ایران ۴95 ل 59  به شماره 
موتور 1151۷605930 و شماره شاسی ۷6915۴02 مربوط به مریم ایل بیگی قلعه نی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 بــرگ فــک رهن خــودرو لیفان820 مدل 1395 به شــماره پلاک 12 ایــران 591 م 12  به شــماره موتور 
LF۴89Q150۷01۴۷۴ و شــماره شاسی NAKNH۴62۷GB101308 مالک خودرو رضا تقوی به وکالت سید 

امید مرتضایی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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 از درخواست تعویق داربی تا تهدید نفتی ها

وضعیت مبهم نیمه نهایی جام حذفی
مرحله نیمه نهایی جام حذفی روز چهارشنبه برگزار خواهد شد و 
چهار تیم پرسپولیس، استقلال، نفت مسجد سلیمان و تراکتور با 
انگیزه های متفاوت ولی با هدفی یکسان یعنی قهرمانی در این 

رقابت ها، پا به این مرحله می گذارند.
به گزارش ایســنا، تمامی نگاه ها پس از پایــان لیگ برتر با 
چهارمین قهرمانی پرسپولیس به رقابت های جام حذفی است. 
البته پیش از این سابقه داشته که فینال جام حذفی پس از پایان 
لیگ برتر برگزار شود اما تفاوتی که امسال دارد، برگزاری مرحله 
نیمه نهایی و فینال پس از رقابت های لیگ برتر اســت. این 
موضوع باعث شده که سوای افتخار قهرمانی در جام حذفی، 
تیم های تراکتور و نفت مسجد سلیمان که از طریق لیگ برتر 
سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را کسب نکردند به شدت به دنبال 
رســیدن به سهمیه آسیایی از طریق جام حذفی باشند. در هر 
صورت نیمه نهایی جام حذفی قرار است چهارشنبه این هفته 
با برگزاری داربی استقلال و پرسپولیس و دیدار تراکتور و نفت 
مسجد سلیمان برگزار شود تا تکلیف فینالیست های این رقابت  

مشخص شود.
پرسپولیس

سرخ پوشان پایتخت پس از مسجل کردن قهرمانی چهارمشان 
در لیگ برتر با افت نسبی مواجه شدند، به طوری که در چهار 
دیدار پایانی در لیگ برتر مقابل نساجی و گل گهر متوقف شدند، 
برابر ذوب آهن شکست خوردند و تنها توانستند سایپا را در هفته 
پایانی شکســت دهند. البته می توان این افت نسبی را به پای 
روشن شدن تکلیف این تیم در لیگ برتر گذاشت و قطعا یحیی 
گل محمدی و دســتیارانش برنامه ویژه ای برای جام حذفی و 

تقابل حساس و حیثیتی مقابل استقلال دارند تا بتوانند رکورد 
فصل پیش برانکو در کسب دوگانه )قهرمانی لیگ برتر و جام 
حذفی( را تکرار کنند.پرسپولیس برای این دیدار تمام بازیکنانش 
را در اختیار دارد و تنها وضعیت احمد نوراللهی مشخص نیست. 
البته به نظر می رسد با توجه به صحبت های پزشک پرسپولیس، 
این بازیکن مشکلی برای حضور در داربی روز چهارشنبه نداشته 
باشــد. شاگردان گل محمدی امسال دوبار به مصاف استقلال 

رفتند که یک پیروزی و یک تساوی حاصل آن بوده است.
استقلال

شــاگردان فرهاد مجیدی در 10 بازی آخرشان )9 بازی در 
لیگ برتر و یک دیدار در جام حذفی( بدون شکست بوده اند. 
البته شکســت ناپذیری در این 10 دیدار به معنای کســب 
نتایجی که هواداران اســتقلال از تیمشان توقع دارند نبوده 
و آبی پوشــان در پنج دیدار به تساوی رسیدند و پنج دیدار 
را برده اند. همین مســئله باعث شد که ضمن به اما و اگر 
کشــانده شدن نایب قهرمانی این تیم به هفته های پایانی، 
پرســپولیس هم زودتر به قهرمانی لیگ برتر برسد.مشکل 
اصلی استقلالی ها برای دیدار چهارشنبه مقابل پرسپولیس، 
وضعیت مبهم علی کریمی و روزبه چشــمی به عنوان دو 
بازیکن تاثیرگذار این تیم اســت. طبق صحبت های دکتر 
ســتوده، پزشک استقلال، این دو بازیکن در حال گذراندن 
مراحل درمانی شان هستند و هنوز تکلیفشان برای بازی با 

پرسپولیس مشخص نیست.
در این بین قرار بود که دو باشگاه استقلال و پرسپولیس برای 
تعویق داربی حذفی به ســازمان لیگ درخواست دهند اما در 

نهایت فقط استقلالی ها درخواست دادند. یحیی گل محمدی، 
ســرمربی پرسپولیس در استوری اینستاگرامی که جمعه شب 
منتشــر کرد، درباره تعویق داربی روز چهارشنبه نوشت: بنا به 
دلایلی تعویق بازی پیشنهاد شــد ولی به دلایل دیگر دربی 
انجام خواهد شد.در هر صورت سازمان لیگ فوتبال اعلام کرد 
که به دلیل حضور ســرخابی ها در تاریخ 2۴ شهریور در لیگ 
قهرمانان آســیا نمی تواند نیمه نهایی جام حذفی را به تعویق 
بیندازد و به همین دلیل تعویق این دیدار منتفی به نظر می رسد.
استقلال با نایب قهرمانی در لیگ برتر توانست سهمیه پلی آف 
لیگ قهرمانان آسیا را کســب کند اما می داند که با قهرمانی 
در جام حذفی می تواند ضمن راضی کردن نسبی هوادارانش، 
سهمیه مرحله گروهی آسیا را هم به دست بیاورد. البته راه دیگر 
هم برای کسب ســهمیه مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
برای اســتقلالی ها وجود دارد که برای آن ها بسیار تلخ است و 
آن، قهرمانی پرسپولیس در جام حذفی است که قطعا به مذاق 

هواداران این تیم خوش نمی آید.
نفت مسجد سلیمان

مسجد سلیمانی ها باوجود کسب نتایج ضعیف در نیم فصل دوم 
و تنها ســه پیروزی تا الان بهترین نتیجه تاریخشان را کسب 
کردند. آن ها توانستند لیگ را در رده هشتم به پایان برسانند و 
برای اولین بار به نیمه نهایی جام حذفی برسند. با این حال پس 
از بازی با پارس جنوبی و پایان لیگ برتر، بازیکنان این تیم به 
شهرهایشان بازگشتند و اعلام کردند که به دلیل عدم پرداخت 
مطالباتشان، مقابل تراکتور در نیمه نهایی جام حذفی به میدان 
نمی روند. ضمن این که مهدی تارتار، ســرمربی این تیم هم 

پس از بازی با پارس جنوبی از جمع این تیم خداحافظی کرد.
با این حال باشــگاه نفت مسجد سلیمان روز شنبه اعلام کرد 
که مقابــل تراکتور به میدان می روند و مهدی تارتار هم روی 
نیمکت این تیم می نشیند. در هر صورت باید منتظر ماند و دید 
که مسجد سلیمانی ها با حواشی زیادی که برای دیدار با تراکتور 
دارند، چه نتیجه ای در نیمه نهایی جام حذفی کسب می کنند. 
البته قطعا اعضای این تیم می دانند که حتی با صعود به فینال 
جام حذفی می توانند خودشان را تا سال ها در یاد مردم مسجد 

سلیمان ماندگار کنند.
تراکتور

تیم زنوزی امسال هم با وجود هزینه های هنگفتی که برایش 
شد نتوانست از طریق لیگ برتر سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را 
کسب کند و پشت ســر فولاد در رده چهارم جدول رده بندی 
قرار گرفت. با این حال ساکت الهامی و ستارگانش هنوز ناامید 
نشده اند و می دانند که تنها با شکست دادن نفت مسجد سلیمان 
و صعود به فینال جام حذفی می توانند ســهمیه پلی آف لیگ 
قهرمانان آسیا را کسب کنند. البته قطعا مالک متمول تراکتور و 
هواداران این تیم توقعی جز قهرمانی در جام حذفی از تیم شان 
ندارند و نمی خواهند قرمزپوشــان تبریزی همانند هفته پایانی 
لیگ برتر که سهمیه آسیایی را به فولاد دادند، سهمیه آسیایی 

جام حذفی را هم در قدم آخر از دست بدهند.

نکته نگران کننده برای تبریزی ها افت شدید این تیم پس از 
بازگشت از تعطیلی کرونا است به طوری که آن ها در 10 دیدار 

تنها سه پیروزی به دست آورده اند.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند 
رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 
1390/9/20 و برابر رای شماره 139960306013000۴6۷ مورخ 1399/۴/1۴ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حســن ندافی فرزند علی در 
ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 951/86 متر مربع از پلاک  شماره 1012 فرعی از 3 اصلی واقع در اراضی قصبه شهر 
بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده مع  الواسطه از خانم بی بی مریم بیگم پور جوادی شهری  مالک رسمی 
محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر 
و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی 
تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/6/2.تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/1۷
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

****************************************
5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 
و برابر رای شــماره ۴/99/63۷5-1399/5/29 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم الناز رضایی فرزند علیرضا به شماره شناسنامه 136 صادره 
از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت  63۷999 متر مربع) ششصد و سی و هفت هزار 
و نهصد ونود ونه مترمربع(پلاکـ 18 فرعی اراضی شوراب پلاک 185 اصلی واقع در خراسان  رضوی بخش پنج حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه از محل مالکیت متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر  ودرروستا ها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی  و در روستا ها از تاریخ الصاق در محل تا دوماه اعتراض خود  را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 6/2/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/18

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
*****************************************

5۱۱/۳اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و 
برابر رای شماره 139960306006001260 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای محمود زنگنه قاسم آبادی فرزند محمد علی به شماره شناسنامه 
21 صادره از تربت حیدریه  نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 665/91 متر مربع) ششصدو شصت و پنج 
و نود و یک صدم مترمربع( قســمتی از اراضی بهارستان پلاک 205 اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش 
یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از ورثه محمد حسین احمدی محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 6/2/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/18
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و 
برابر رای شماره 139960306006000833 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی نرگس نخعی فرزندمرتضی قلی به شــماره شناسنامه ۷983 صادره از 
مشهد نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت19۴/69 متر مربع) یکصد و نود و چهار و شصت ونه صدم مترمربع( 
قسمتی از پلاکـ  62 فرعی از اراضی یحیی آباد پلاک 22۷  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از سید محمد طباطبایی احدی از ورثه  بی بی سکینه طباطبایی محرز گردیده 
است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 6/2/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/18
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

********************************************
5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 
1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 
و برابر رای شــماره 139960306013000098 مورخ1399/2/20 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم فاطمه نخعی خونیک فرزند غلامرضا در ششدانگ 
یک قطعه محوطه مشــتمل بر ساختمان به مساحت 36۴/۴6 متر مربع از پلاک  شماره ۷159 فرعی از یک اصلی واقع در 
اراضی علی آباد  بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی مالک رسمی محرز گردیده است، 
لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در شــهرها منتشر و در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ 
نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/6/2.تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/1۷
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

*************************************************
5۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد 
ســند رســمی . نظربه دســتورمواد 1و3موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب1390/9/20مســتقر در واحــد ثبتی حوزه ثبت ملــک زبرخان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حســین 
پوستفروشان فرزند مصیب  به شماره شناسنامه 5 صادره از... در یک باب دامداری به مساحت  32۷5/09مترمربع درقسمتی 
ازپلاک 139 اصلی بخش 3 زبرخان واقع دراراضی پیش فروش خریداری از مالک رسمی آقای مصیب پوست فروشان فرزند 
اســماعیل محرز گردیده است. لذا به موجب ماده3قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
وماده13آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز ازطریق روزنامه محلی/کثیرالانتشــار درشهرهامنتشــر 
ودرروستاها رای هیات الصاق تا در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. ودراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است وبدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبرابر ماده13آیین نامه مذکور پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید 
حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطلاع عموم می رساند ونسبت به املاک درجریان ثبت 

وفاقد سابقه تحدیدحدود واحدثبتی آگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول:1399/6/2 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/1۷

سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک زبرخان

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت شیشه ایمنی زرین شرق قوچان شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 339 و شناسه ملی 1038005358۴ 
به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1۷/01/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقای پرویز قره چه ئی به شماره ملی 
08۷2225100 به ســمت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره - آقای وحید قره چه ئی به شماره ملی 08۷2۴1۷65۴ به سمت 
نایب رئیس هیئت مدیره-خانم سهیلا جلیل زاده به شماره ملی 0938593935 به سمت عضو هیئت مدیره - کلیه اوراق و 
اسناد مربوطه شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادهای تهعد آور و اسناد رسمی و نامه های اداری و مکاتبات عادی و 
اداری با امضاء مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره به تنهایی همراه با مهر شرکت دارای اعتبار است اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان خراسان رضوی مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قوچان )9558۴9(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت سیمای تجارت شمال شرق شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 6186۷ و شناسه   
ملی 1۴0068۷8103 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 01/0۴/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : - اعضاء هیئت مدیره به قرار ذیل انتخاب گردیدند: - آقای عبدالعظیم صادقزاده کاشانی به شماره ملی 093۷560308 به 
نمایندگی از شرکت سرمایه گذاری شکوفا شمال شرق - آقای کمال سلطان زاده عرب به شماره ملی 093۷65318۷ - آقای 
مجیدرضا محســنی به شماره ملی 09399۷8601 برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 

خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )955850(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شــرکت ســیمای تجارت شمال شرق شرکت با مســئولیت محدود به شــماره ثبت 6186۷ و شناسه ملی 
1۴0068۷8103 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 01/0۴/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای کمال سلطان زاده 
عرب به شماره ملی 093۷65318۷ به سمت رییس هیات مدیره - شرکت سرمایه گذاری شکوفا شمال شرق به شماره ثبت 
۴۷829 و شناسه ملی 10320۴50302 به نمایندگی آقای عبدالعظیم صادقزاده کاشانی به شماره ملی 093۷560308 به سمت 
عضو هیات مدیره - آقای مجیدرضا محسنی به شماره ملی 09399۷8601 به سمت عضو هیات مدیره و مدیرعامل برای مدت 
نامحدود انتخاب گردید. کلیه اوراق و اسناد تعهد آور از قبیل چک، سفته، بروات اسنادی و قراردادها با امضاء دو نفر از اعضاء 
هیأت مدیره ممهور به مهر شرکت و امضا مکاتبات و اوراق عادی اداری با امضاء مدیرعامل به تنهایی ممهور به مهر شرکت و 
در نبود مدیرعامل با امضا یکی از اعضا هیات مدیره معتبر و نافذ می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )955851(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شــرکت بهین رشد آساک شــرکت سهامی خاص به شماره ثبت 10۷0 و شناســه ملی 1086182۷162 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 15/0۴/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : فرهاد ضیائی به شماره ملی 
08۷2965۴30 به عنوان بازرس اصلی و مهدی پارســای قوچانی به شماره ملی 08600993۴2 به عنوان بازرس علی البدل 
برای مدت یک سال انتخاب گردیدند . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قوچان )955852(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت پرورش مرغ نسیم تایباد شرکت تعاونی به شماره ثبت 12216 و شناسه ملی 103802۷9085 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 03/10/1391 و نامه شماره 1۷0310 مورخ 05/10/1391 اداره تعاون کار و رفاه 
اجتماعی خراســان رضوی تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آدرس شرکت از مشهد به نشانی تایباد بلوار نشاط جنوبی 3 پلاک 19 
کدپســتی 9591۷13181تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شــرح مذکور اصلاح گردید . اساسنامه جدید شرکت در 
52 ماده و 28 تبصره مورد تصویب قرار گرفت- اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری مشهد )955853(
تاسیس، تغییرات شرکت

تاسیس شرکت سهامی خاص فناوری اطلاعات و ارتباطات تیکا داده پرداز شرق درتاریخ 01/06/1399 به شماره ثبت ۷3388 
به شناســه ملی 1۴0093۷9۷02 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی 
میگردد. موضوع فعالیت :تولید و ارائه راهکارهای مدیریت هوشــمند داده ها و اطلاعــات، )طراحی، تولید و تامین نرم افزار 
سفارش مشتری و سخت افزار( درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت 
نامحدود مرکز اصلی : استان خراسان رضوی ، شهرستان مشهد ، بخش مرکزی ، شهر مشهد، محله کلاهدوز ، خیابان آفرین 
جنوبی )آبکوه 2۴( ، بن بست آفرین ۴ ، پلاک 9 ، طبقه سوم ، واحد غربی کدپستی 918399۴۷96 سرمایه شخصیت حقوقی 
عبارت است از مبلغ 10,000,000 ریال نقدی منقسم به 10000 سهم 1000 ریالی تعداد 10000 سهم آن با نام عادی مبلغ 
۴000000 ریال توســط موسسین طی گواهی بانکی شماره 59/۴9056 مورخ 28/05/1399 نزد بانک ملت شعبه گوهرشاد 
مشــهد با کد ۴9056 پرداخت گردیده اســت والباقی در تعهد صاحبان سهام می باشد اعضا هیئت مدیره آقای سید مصطفی 
موسوی سرآسیا به شماره ملی 0920۷130۷6 و به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت 2 
سال آقای فرهاد دادگر مقدم به شماره ملی 092115۴011 و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت رئیس 
هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم مریم صادقیان لطف آباد کشکو به شماره ملی 0921۷9613۷ و به سمت عضو هیئت مدیره 
به مدت 2 سال و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور 
شــرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء آقایان فرهاد 
دادگر مقدم و ســید مصطفی موســوی سرآسیا و خانم مریم صادقیان لطف آباد کشکو، همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 
اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای بهزاد ازهدی به شماره ملی 092093۴30۷ به سمت بازرس اصلی به مدت 
یک سال مالی آقای بهزاد حمیدی به شماره ملی 09213۴8۴۴۴ به سمت بازرس علی البدل به مدت یک سال مالی روزنامه 
کثیر الانتشــار صبح امروز خراسان رضوی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله 
اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشــد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری مشهد )95۷۴9۷(

هشت متهم پرونده ویلموتس به دادسرا 
معرفی شدند

با اتمام بررسی های سازمان بازرسی کل 
کشور در خصوص پرونده سرمربی سابق 
تیم ملــی فوتبال 8 نفر متهم شــناخته 

شدند.
به گزارش روابط عمومی سازمان بازرسی 
کل کشــور، با اتمام بررسی ها در پرونده 
قــرارداد  موضوع  در  دخیــل  اقدامــات 

فدراســیون فوتبال با ســرمربی ســابق تیم ملی، این گزارش نهایی و دیروز برای دادستان 
عمومی و انقلاب تهران ارسال شد.

در این گزارش، پرونده 8 نفر به اتهام اهمال منجر به تضییع و ایجاد دین بر ذمه فدراســیون 
و ورود خســارت به اموال دولتی و حقوق عمومی و تضییع آنها به دادستان عمومی و انقلاب 

تهران ارسال شد.

برای جلوگیری از کسر امتیاز به اروپا رفتیم!
معاون باشگاه استقلال گفت که این باشگاه به قرارداد با فرهاد مجیدی پایبند است.

به گزارش تسنیم، مهدی نوروزی معاون اقتصادی باشگاه استقلال، در گفت وگو با رسانه این 
باشــگاه، درباره سفرش با همراهی احمد ســعادتمند به اروپا جهت کم کردن مطالبات شفر و 
اســتراماچونی، گفت: ما آمده ایم که تهدیدهای بزرگی که باشگاه استقلال را تهدید می کند، 
کاهش دهیم. همانطور که می دانید بعضی از شــکایات آمده )شــکایت پرونده شفر( و بعضی 
دیگر هم در شــهریور سررسید خواهند شد )شکایت اســتراماچونی(.وی افزود: سه ماه است 
با وکلای خارجی و ایرانی در حال مذاکره هســتیم و همه می دانند که آرا به ضرر باشــگاه 
اســتقلال خواهد بود. 3 میلیون و 800 هزار دلار جرایم و مبالغی اســت که رای آنها صادر 
شــده و یا در مرحله صدور رای است. همانطور که می دانید ما در پرونده های زیادی محکوم 
شــدیم و محکومیت جدید می تواند بسیار شدیدتر مثل کسر امتیاز یا سقوط به دسته پایین تر 
باشــد. مطمئنا ما دوســت نداریم که بنشینیم و دست روی دســت بگذاریم. سه ماه پیش از 
آقایان شــفر و استراماچونی در خواســت ملاقات کردیم و به خاطر مسائل و محدودیت هایی 
کــه بیماری کرونا ایجاد کرده و با توجه به این که تعیین وقت ملاقات با ما نبوده، در نهایت 
امروز این وقت داده شده و مذاکرات انجام خواهد شد.معاون اقتصادی باشگاه استقلال ادامه 
داد: ما قراردادی با ســرمربی محترم آقای فرهاد مجیدی داریم که به آن متعهد هستیم. خدا 
را شــکر آقای مجیدی و کادر فنی اســتقلال با کمک بازیکنان توانستند مقام دومی لیگ را 
کسب کنند. این باور قلبی من است که در دربی پیش رو و جام حذفی هم به پیروزی خواهیم 
رسید و بازیکنان و کادرفنی دل هواداران را شاد خواهند کرد. مطمئن هستم که آقای مجیدی 
برنامه خوبی برای جام باشــگاه های آسیا دارد و با قدرت به کار خود ادامه خواهد داد.نوروزی 
اضافه کرد: آن اتفاق خوب و خبری خوش که همه منتظر آن هســتند، این است که بتوانیم 
بدهی های سنگینی که از گذشته گریبان باشگاه را گرفته، تسویه کنیم. برای کادر فنی و تیم 
اســتقلال در بازی های پیش رو آرزوی موفقیت دارم، ان شاءالله با قهرمانی در جام حذفی که 

برد دربی هم جزوی از آن خواهد بود، دل هواداران استقلال شاد می شود .
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روحانی دلیل اصرار بر برگزاری کنکور را بیان کرد
رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به برگزاری 
آزمون های سراسری به کنکور و مصادف شدن آن با شیوع ویروس 
کرونا اظهار داشــت: برای ما و چگونه انجام شــود سخت بود چون 
بعضی ها می گفتند بگذارید کنار و یکی از مسئولین به من تلفنی می 
گفت که این مســئله را کنار بگذارید و یک سال دیرتر برگزار کنید. 
بله؛ می شود گفت که یک ســال دیرتر؛ ولی گفتنش خیلی سخت 
اســت. وی اظهار داشــت: عمر، آرزو و امیــد و و برنامه ریزی یک 
جوان و یک خانواده. حالا ما بگوییم که یک ســال صبر کن و بیان 
دانشگاه های پایین که می توانی شرکت کن. یک وقت هست که در 
آزمون سراســری شرکت می کند ولی نمره کافی نمی آورد اما وقتی 
نمی گذاریم که ورود پیدا کند خیلی ســخت است. روحانی افزود: از 
طرف دیگر ما اگر نمی توانیم یک آزمون برگزار کنیم پس چگونه می 
توانیم در این ویروس بگوییم مغازه ها ادارات باز باشد و به مردم اجازه 
بدهیم که به مســافرت بروند؟ اینها همه مشابه هم هستند و چطور 
مغازه، باغ، بازار، ادارات، مترو و اتوبوس باز است و چطور مسافرت به 
استان ها آزاد است؟ این آزمون هم مثل همان ها است. رئیس جمهور 
گفت: البته این کار مهمی است که یک مرتبه یک جمعیت عظیم را 
در سالن ها جمع می کنید و می خواهند امتحان بدهند و اگر مراقبت 

نشود نگرانی کاملًا درست است.

واکنش وزیر اقتصاد به دستکاری در بورس
دژپسند می گوید دولت هیچ دخالتی در بورس ندارد و اینکه گفته شود 
دولت در این بازار دستکاری می کند حرف درستی نیست. فرهاد دژپسند 
وزیر امور اقتصادی و دارایی ، در پاسخ به انتقاد برخی کارشناسان بازار 
سرمایه نسبت به عملکرد دولت در بورس و اینکه گفته می شود دولت 
بعضاً در این بازار دست کاری می کند، گفت: این حرف، حرف درستی 
نیســت، دولت هیچ نفعی از بورس برای خود نمی برد. وی افزود: نفع 
دولت در بورس، ثبات بازار ســرمایه، افزایش قدرت تأمین مالی برای 
بنگاه ها و افزایش محیط امن برای هدایت ســپرده های خرد به بازار 
سرمایه است. وزیر اقتصاد تصریح کرد: دولت اصلًا نیاز به دستکاری 
در بورس ندارد و این دست اظهارات بیشتر برای تحت تأثیر قرار دادن 

سرمایه گذاران بورس است.

ایران آماده مذاکره برای پرداخت غرامت به هواپیمای اوکراینی 
است

رییس ســازمان هواپیمایی در آســتانه برگزاری دور بعدی مذاکرات 
با اوکراین که مهر ماه در شــهر تهران برگزار می شــود، گفت: ایران 
در خصوص مذاکره برای پرداخت غرامت کاملا آماده اســت. »تورج 
دهقانی زنگنه« روز شــنبه در گفت و گو با ایرنا در خصوص آخرین 
وضعیت مذاکــرات ایــران و اوکراین با هدف پرداخــت غرامت به 
هواپیمای اوکراینی که دی ماه سال گذشته در نزدیکی فرودگاه امام 
ســقوط کرد، گفت: آقای بهاروند، معاون وزیــر امور خارجه در راس 

هیاتی متشکل از نمایندگان بخش های مختلف جلساتی را با اوکراین 
برگزار کرده اند. وی ادامه داد: مذاکره در خصوص مســایل مربوط به 
سانحه سقوط هواپیمای اوکراینی از جمله موضوع پرداخت غرامت در 
این مذاکرات کلید خورد؛ قرار است جلسه بعدی در مهر ماه در تهران 
برگزار شود. وی گفت: آنچه مسلم است اینکه ایران از مسوولیت این 
خطا را پذیرفته، بنابراین در خصــوص مذاکره برای پرداخت غرامت 
کاملا آماده است. رییس ســازمان هواپیمایی گفت: پرداخت غرامت 
مقدماتی دارد که در حوزه های فنی و حقوقی به نتیجه خواهد رسید و 

بر مبنای تفاهمی که صورت خواهد پدیرفت، انجام می شود.

زنگنه: اگر به سال ۹۲ برگردم، وزیر نمی شوم
روزنامه ایران در ســوالات کوتاهــی از وزیر نفت در بــاره اقدامات 
وزارتخانه اش در باره پارس جنوبی پرســیده اســت. این پرســش و 

پاسخها را می خوانید:
*آقای وزیر! مهمترین اقدامی که در این ۷ سال در صنعت نفت انجام 

دادید، چه بود؟
یکی نیست. کارهای مهم زیادی انجام شد.

*کدام یک به نظر خودتان مهم تر بود؟
توسعه میدان مشترک پارس جنوبی و میادین مشترک غرب کارون و 
این اواخر نیز احداث خط لوله گوره-جاسک را در دستور کار قرار دادیم 

که به نظرم اقدامات بسیار بزرگی است که انجام شد.
*پروژه ای یا طرحی داشــتید که به وضوح روی زندگی مردم نیز اثر 

گذاشته باشد؟
بله. از همه مهم تر توسعه میدان مشــترک پارس جنوبی بود. پارس 

جنوبی برای من خیلی مهم بود که به نتیجه برسد.
*اگر برگردیم به سال 1392 آیا همین مسیر را طی می کنید؟

اگر برگردیم به آن سال دیگر وزیر نمی شوم.
*حالا فرض کنید که وزیر شده اید، بعد از آن چطور؟

می گویم، دیگر وزیر نمی شوم.
 

تاج درباره قرارداد ویلموتس باید پاسخگو باشد
طاهری، بازرس کل امور ورزش سازمان بازرسی گفت: پرداخت مالیات 
بر درآمد در همه جای دنیا بر عهده اشــخاص است. وقتی فدراسیون 
تعهد کرده مالیات این قرارداد را بپردازد، باید این مبلغ را از اصل قرارداد 
کسر می کرد. تاج شخصا با ویلموتس قرارداد امضا کرده و اکنون باید 

پاسخگوی عملکرد خود باشد./تسنیم

مقصر گرانی گوشت و مرغ پیدا شد
علــی رغم اختصاص ارز به واردات نهاده های دامی، اما قیمت ذرت و 
کنجاله سویا به ســبب ناکارآمدی سامانه بازارگاه نرح مرغ و گوشت 
قرمز را هم افزایش می دهد.بررسی ها نشان می دهد که قیمت کنجاله 
ســویا به مرز 10 هزار تومان و ذرت 3 هزار تومان رســیده که با نرخ 
مصوب خود اختلاف چندبرابری دارد که اگر مسئولان تدابیری برای 

رفع این بحران نیندیشند، با استمرار این روند بسیاری از تولیدکنندگان 
از چرخه تولید خارج می شــوند که در آن صورت چاره ای جز تامین 

نیاز کشور همانند گذشته از طریق واردات نیست./باشگاه خبرنگاران

نفت را درازاي غذا و دارو هم نمي توانیم بفروشیم
محمد باقر نوبخت رییس ســازمان برنامه و بودجه در یک مصاحبه 
تلویزیونی گفت اگر قبلا »نفت در برابر غذا« را به عنوان یک مجازات 
سنگین برای ایران پذیرفته بودند اما در شرایط کنونی نه تنها نفت را در 

ازای غذا که حتی در ازای دارو هم نمی توانیم بفروشیم.

برجام همین الان هم مرده است
موســوی لارگانی، عضو هیات رئیســه مجلس در یک رشته توییت 
نوشــت: در مجلس رفتار طرفهای برجام را نه در گفتار بلکه در عمل 
تحت رصــد دقیق قرار داده و در صورت تــداوم خصومت و محروم 
کردن کشــورمان از حقوق خود نه تنها از برجــام که طرح خروج از 
انپیتی هم پیگیری خواهد شــد. این هشداری به آمریکا و اروپاست. 
قدرت ایران را دست کم نگیرید. در حال حاضر ماده 10 انپیتی درباره 
ایران مصداق پیدا کرده و می توانیم از آن خارج شویم.بر اساس ماده 
10، هر دولتی باید حق داشــته باشد در اجرای حاکمیت ملی خود در 
صورتی که احســاس کند موارد فوق العــاده ای در رابطه با ان پی تی 
منافع حیاتی کشورش را به مخاطره انداخته است، از پیمان خارج شود.

در طول تاریخ روابط بین الملل سابقه نداشته کشوری خواستار اجرای 
توافقنامه ای شود که عضو آن نیســت.آمریکای قلدر با فروپاشاندن 
قواعد نظام جهانی و سازمان ملل هر روز خود را بی اعتبارتر از دیروز 
می کند. برجام همین الان هم مرده است و سیاه بازی اروپا و آمریکا 

در ایران خریداری ندارد.

مسئولان اگر اشرافی شدند باید فاتحه اقتصاد بدون نفت را 
خواند

»سلیمی« عضو هیئت رئیسه مجلس:اگر واردات غیر ضروری مانند 
خوراک سگ،  شــامپو گربه و غیره مدیریت شود حتما تراز بازرگانی 
کشور مثبت خواهد شــد.فقط واردات لوازم آرایشی از مبادی رسمی 
سالیانه بیش از یک میلیارد دلار ارز مصرف میکند، قاچاق بیش از 15 
میلیارد دلاری اگر مدیریت شود و نیز اراده و همت جایگزین چشم به 
دست بیگانگان شود، قطعا در این راستا شاهد تحول خواهیم بود .اگر 
مسئولان و مدیران روحیه اشرافی خود را کنار بگذارند، می توان کشور 
را بدون نفت مدیریت کرد. مســئولان اگر اشرافی شدند باید فاتحه 

اقتصاد بدون نفت را خواند.

قرارداد ویلموتس در کمیسیون اصل ۹۰ بررسی می شود
نایب رئیس کمیســیون اصل 90 مجلس گفت: شــکایتی از طرف 
آقای راســتینه و تعدادی دیگر از نمایندگان درباره قرارداد ویلموتس 
به کمیســیون اصل 90 واصل شده و ما بعد از ظهر دوشنبه این هفته 
به منظور بررســی این موضوع در کمیسیون با حضور وزیر ورزش و 
مســئولان فدراسیون فوتبال جلســه ای برگزار خواهیم کرد. در این 
جلســه قرار است گزارشــی درباره وضعیت پرونده قرارداد ویلموتس 
توســط مسئولان ذی ربط ارائه و نمایندگان شــاکی سوالات خود را 
مطرح کنند. اگر تخلف واقع شــده در این پرونده در حد جرم باشد آن 
را به قوه قضاییه ارجاع می دهیم، اما اگر چنین نباشد گزارش آن را در 
اختیار فضای عمومی قرار خواهد گرفت و حسب موضوع درباره نحوه 

برخورد تصمیم گیری خواهد شد./ باشگاه خبرنگاران

هشدار عارف نسبت به گوشه نشینی نخبگان
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با هشدار نسبت به تبعات گوشه 
نشین شدن نخبگان در کشور تاکید کرد:متاسفانه در کشور ما نخبگان 
در جایــگاه اصلی خود قرار ندارند و نشســت هایی که مســئولان با 
نخبگان دانشگاهی برگزار می کنند بعضا تشریفاتی و برای رفع تکلیف 
است و اینگونه برخورد با نخبگان باعث سرخوردگی و بی انگیزگی آنها 
می شود و در جامعه ای که نخبگان آن بی انگیزه و گوشه نشین شوند 

جامعه رو به رشدی نخواهد بود./ ایسنا

احتمال نامزدی ظریف در انتخابات ریاست جمهوری خیلی کم 
است

غلامعلی جعفــرزاده ایمن آبادی، نماینده ســابق مجلس، بیان کرد: 
هرچند معتقدم احتمال نامزدی ظریف در انتخابات ریاست جمهوری 
خیلی کم است اما اگر این اتفاق افتاد آقای ظریفی را خواهید دید که 

زمان مناظرات تلویزیونی موفق تر از سایرین خواهد بود.

نوروزی از هیات رئیسه مجلس گلایه کرد
نماینده مردم رباط کریم در مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد که 
انتظار می رود هیات رئیسه هر چه سریعتر نسبت به تشکیل کمیسیون 
قضایی و حقوقی اقدام کند.حجت الاسلام حسن نوروزی در گفت و 
گو با ایســنا، با تاکید بر ضرورت تسریع در تشکیل کمیسیون حقوقی 
و قضایی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: متاسفانه هنوز کمیسیون 
قضایی و حقوقی با گذشــت چندین ماه از عمر مجلس شکل نگرفته 
است و انتظار می رود تا هیات رئیسه از افراد حقوقدان، اساتید دانشگاه و 
افرادی که حکم قضاوت دارند دعوت کند تا با حضور در این کمیسیون 
شاهد شکل گیری آن باشیم.وی در ادامه اظهار کرد: متاسفانه هیات 

رئیســه آن طور که باید و شــاید تلاش خود را برای شــکل گیری 
کمیسیون حقوقی و قضایی در مجلس یازدهم نداشته است و به نظر 
می رســد به این موضوع بی توجه است در حالی که در مجلس دهم 
پیش از ۴0 درصد کارها در کمیسیون حقوقی و قضایی پیش می رفت.

نماینده مردم رباط کریم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: این 
کمیسیون می تواند در بعد قانونگذاری کمک شایانی به مجلس کرده 
و حتــی قوه قضاییه را در انجام وظایفــش یاری کند. مجلس بدون 

کمیسیون قضایی و حقوقی معنایی ندارد.
 

روایتی از نظر جلیلی در مورد دولت سایه اش
رئیس سابق شورای امنیت دولت در سایه اش را یک گفتمان می داند 
نه یک تشکیلات.ســعید جلیلی در بهمن مــاه 98 در جریان یکی از 
جلســات دولت ســایه، درباره ماهیت و کارکرد دولت سایه گفته بود: 
»آن چیزی که ما در اینجا تحت عنوان دولت سایه مطرح کردیم، نه 
حزب است و نه تشکیلات، بلکه یک گفتمان است؛ به این معنی که 
فرد سایه به سایه روند تحولات را دنبال کند و در حد وسعش بر مسیر 

حرکت انقلاب اسلامی تأثیر مثبت بگذارد«.
 

توضیحات ترقی درباره گزینه اصولگرایان برای ۱4۰۰
یک عضو شورای مرکزی حزب موتلفه می گوید ما به نیروی جهادی، 
بانشــاط پرکار نیاز داریــم که این نوع روحیه در افراد زیر 55 ســال 
وجود دارد؛ بالای این ســن روحیات محافظه کارانه می شــود و جنب 
و جوش لازم وجود ندارد.»حمیدرضا ترقی«، عضو شــورای مرکزی 
حزب موتلفه، درباره لزوم جوانگرایی در میان دو جریان اصولگرایی و 
اصلاح طلبی برای انتخابات 1۴00 به برنا گفت: اصلاح طلبان نیروی 
جوان تربیت نکرده اند و ندارند؛ اصولگرایان در طول چند سال گذشته 
ده ها نیروی جوان در عرصه های مختلف تربیت کرده اند. کادرسازی 
نیرو های اصولگرا چند برابر نیرو های اصلاح طلب است. اصلاح طلبان 
کسی را ندارند، تنها همان نیرو های قدیمی شان که تندرو هستند، حول 
محور همان ها می چرخند، نیروی جدیدی که خودش و توانایی هایش 
را نشان داده باشد، دیده نمی شود. در نیرو های اصولگرا به دلیل اینکه 
گردش نخبگان زیاد هست، زمینه رشد افراد هم بسیار زیاد بوده و هنوز 
میدان نداشــته اند. این عضو شورای مرکزی حزب موتلفه با تاکید بر 
لزوم معرفی یک جوان از سوی اصولگرایان برای انتخابات 1۴00 بیان 
کرد: قطعا کاندیدای اصولگرایان باید از میان جوانان انتخاب شــوند. 
مقام معظم رهبری هم برای گام دوم، میدان را برای جوانان باز کردند 
و در گام دوم معتقدند که باید دولت جوان حزب الهی تشکیل شود، لذا 

ما در جهت سیاست هایی که رهبری تعیین کردند، حرکت می کنیم.
 منبع: تابناک
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